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Фалшиви кредитни посредници
Зачестяват случаите с фалшиви кредитни посредници в ин-

тернет. Потърпевшите са завлечени с такси за стотици левове,
уж за да им бъде отпуснат заем, алармират от бранша.

ървите, които го отнасят при
всеки нов взрив на заразени, са уче-
ниците (стр. 4). Това стана аксио-
ма за последната година. Няколко
випуска са унищожени в образова-
телно отношение в резултат на дис-
танционното обучение. То не може
и не бива да замества присъстве-
ната форма. Има ученици, които
за цяла година са били по 30 дена
в училище. Безумие.

При това никой не се опъва
особено. Нито учителите, нито
учениците, очаквано за възрастта,
вятър ги вее на бял кон, нито ми-
нистърът, нито местните власти.
Не го е еня и премиерът, но от
еднокнижника друго не се и очак-
ва. Родителите са недоволни, но на
всеки недоволен по телевизора ще
покажат друг, който е много дово-
лен. Хора разни, идеали също.

Не се обсъжда сериозно
въпросът за възобновяване на нор-
мални учебни занятия при поголов-
на ваксинация на учителите и на-
сочване на усилията в тази посока.
Засега от над 92 000 педагогичес-
ки специалисти са ваксинирани
едва над 27 000. Какво правим?

Виж, като стане въпрос за заве-
дения, ще си издерат очите. Децата
не гласуват, но работещите в сек-
тора на услугите гласуват. Еднок-
нижника този въпрос сега го
вълнува най-много.

Сега спират горните випуски
от присъствено обучение в София
и още в няколко области, но от
1 април ще заработят дискотеки-
те. Това вече не е майтап. Това са
приоритети.

НЯКОЛКО ÄÓÌÈ
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Георги ГЕОРГИЕВ

1120 спектакъла
в театралния век
на ДТ „Стоян
Бъчваров” Стр. 13

Кръстана

срещу Гестапо

ЦИК покрива
Борисов от глоба

По тъмна доба, в 23 ч.
във вторник ЦИК е разгле-
дала жалбата на БСП срещу
Бойко Борисов за неправо-
мерно използване на държав-
ни ресурси в предизборната
кампания. Секретарят на ИБ
на БСП Вяра Емилова запо-

дозря, че с това се е целяло
да няма публичност на гла-
суването по казуса.

Представителите на
ДПС, “Демократична Бълга-
рия” и НФСБ умишлено са
напуснали заседанието на
комисията. Шестимата чле-

ДПС, НФСБ и „Демократична България” напуснаха
първото заседание по жалбата на БСП срещу премиера

нове от БСП са поискали
санкции срещу Борисов,
останалите 10 присъстващи
били против. Разпределени-
ето на гласовете обаче не
било достатъчно за взема-
нето на окончателно реше-
ние. Емилова попита дали

ДПС, “Демократична Бълга-
рия” и НФСБ наистина ис-
кат глоба за поведението на
лидера на ГЕРБ, тъй като
това е възможно, само ако
присъстват и гласуват.
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Десетки граждани излязоха на протест срещу антикорупционната комисия, която наложи запор по делата срещу Васил
Божков върху строящия се нов жилищен комплекс “Нове хоумс” в столичния район “Красно село”. Хората се оплакаха, че са
сключили предварителни договори за покупка на имот на “зелено”, но според комисията никой не е представил досега договор

Велизар Енчев:
На 4 април трябва
да гласуваме за
радикална промяна

Еврокомисията
договори
още 4 милиона
дози ваксини

България
е първа
по престъпления
и насилие в ЕС

СНИМКА БГНЕС

Стр.  3



БЪЛГАРИЯ
ЧЕТВЪРТЪК

11 МАРТ2
2021

В няколко областни града
социалистите поставиха начало-
то на предизборната кампания с
нови партийни офиси. В Габро-
во БСП тръгва към изборната
победа от ново помещение на
ул. “Радецка”. Кандидатите за
народни представители се срещ-
наха с избиратели и в салона на
читалището. Водачът на листата
Крум Дончев и колегите му
Кристина Сидорова, Диан Ру-
санов, Станимир Стойчев, Де-
сислава Симеонова, Диляна Ми-
тева, Желязко Великов и Ваня
Колева представиха приорите-
тите си като бъдещи народни
представители. “Най-важно е да
се чуе мнението на хората, тех-
ните трудности, възгледи и же-
лания. Наблюдавайки и докос-
вайки се до ежедневието на га-
бровци, смятам, че България има
нужда от смяна на посоката. За-
обикалящата ни социално-ико-
номическа нестабилност, криза-
та в доходите и здравеопазване-
то затвърдиха амбицията ми за
съставянето на листа, изпълне-
на с професионалисти, с които
да отстояваме интересите на
област Габрово и да се борим за
така желаната общонационална
промяна. Силен отбор, със си-
лен устрем за победа, това сме
ние!”, заяви Дончев.

Листата на Коалиция “БСП
за България” откри информаци-

онен офис и в Пазарджик. На-
стояваме за справедлива държа-
ва, с ред и правила, с грижа за
всички, посочи водачът на лис-
тата Пламен Милев. Той апост-
рофира гербаджията Томислав
Дончев, който по-рано заяви, че
след като прочел платформата
на БСП, се уплашил, че социа-

листите искат да взимат фирми-
те на хората. “Най-накрая раз-
брах защо всичко, което ГЕРБ
откраднат като идея от БСП, го
съсипват. За съжаление, усвое-
ният и прилаган с години модел
“как да сложим бизнеса под
контрол” пречи на г-н Дончев
да проумее, че може да се уп-

равлява и с грижа за хората и
малкия бизнес. Не да узурпираш
над 1 млрд. лв. от парите на
Здравната каса, не да държиш
бизнесмени без съд и присъда в
ареста, докато не прехвърлят
всички активи”, подчерта Милев.
“Бизнесът не е само кредити и
лихви, г-н Дончев. Но за това

първо някой трябва да слезе от
джипката и да спре да прахосва
нашите пари за проекти, които
се срутват при първия дъжд”,
обърна се той задочно към Дон-
чев. Имаме готова програма за
управление и сме единствената
истинска алтернатива на статук-
вото, заяви кандидатът за нов
депутатски мандат Надя Клисур-
ска-Жекова.

Откриването на кампанията
в Историческия музей на Благо-
евград бе увжено от председа-
теля на БСП Корнелия Нинова.
Ние сме единствената партия,
която може да свали ГЕРБ от
власт и да промени сегашния
модел на еднолично управление
от една кола, откъдето се разда-
ват парите на данъкоплатците,
заяви Нинова. Тя припомни уси-
лията на БСП да се противопо-
ставя на паралелната държава и
отказа й да влезе в сговор с уп-
равляващите. “Ние сме автен-
тични и последователни в наша-
та опозиционна линия. Ние сме
модерна, европейска и демокра-
тична партия, която скъса със
задкулисието и в самата пар-
тия”, подчерта Нинова. Водачът
на листата проф. Георги Михай-
лов отбеляза, че БСП очаква по-
редната сериозна битка, и уве-
ри, че партията е гарант за про-
мяната към по-добро.

Нови офиси на БСП отвориха
в Пазарджик и Габрово
Ние сме автентични и последователни в нашата
опозиционна линия, заяви Корнелия Нинова в Благоевград

“Българи, бдете! Различавайте
истинската грижа за хората от по-
пулистките предизборни обеща-
ния!”. Този призив отправи канди-
дат-депутатът от БСП за Стара За-
гора Георги Гьоков. Изявлението
му е в отговор на хвалбите от
Бойко Борисов, че по време на
пандемията е подпомогнал българ-
ските пенсионери с над 1 млрд.
лева. Премиерът обеща през ап-
рил да бъдат изплатени и по 120
лв. на 392 000 души с пенсия меж-
ду 300,01 лв. и 396 лв.

Премиерът Борисов отново се
опита да купи една от уязвимите
групи най-засегнати от бедността и
неравенството в България - пенсио-
нерите, реагира Гьоков. Социа-
листът смята всички пари, “дадени”
на пенсионерите през последните

Президентът Румен Радев вече няколко
години остава с положителен личен рей-
тинг, от известно време той е единствената
такава политическа фигура сред български-
те политици, показва проучване на “Галъп
интернешънъл”. Докато всички други попу-
лярни политически фигури у нас са с мину-
сов рейтинг, доверието към държавния гла-
ва от началото на годината се е покачило с
24% и в момента достига 57%. 33% не
вярват на Радев, а 9% се колебаят. Идентич-
но се движи и институционалният рейтинг
на президентството. Критиките основно са
към изпълнителната власт, докато прези-
дентът запазва ролята на контрапункт.

Доверието към Бойко Борисов се е сри-
нало с 41% от началото на годината, показва
допитването. Премиерът обаче остава втори
по рейтинг с 23% подкрепа, 64% са на про-
тивоположното мнение, а 13% се колебаят. В
момента подкрепата за него е свита до твърдо-

България е с най-високо
ниво на престъпления, насилие
или вандализъм в целия Евро-
пейски съюз. Това сочи ново
изследване на Евростат. Спо-
ред него 20,2% от хората в
страната съобщават за

престъпления или насилие в
района, в който живеят. След
страната се нареждат Гърция
и Нидерландия.

Най-рядко се оплакват жи-
телите на Хърватия, като едва
2,7% от тях посочват за по-

добни случаи около тях. През
2019 г. 11,0% от населението
на 27-те държави членки на ЕС
са съобщили, че са изправени
пред проблем с престъпността
в техния местен район. Този
дял намалява всяка година от

своя връх през 2013 г.
Както може да се очаква,

хората, живеещи в градовете,
съобщават за тези проблеми
над три пъти по-често от хо-
рата в селските райони. По-
чести са престъпленията око-

ло хората в риск от бедност.
Припомняме, че през юли

и през декември миналата го-
дина МВР и главният проку-
рор Иван Гешев се похвали-
ха със сериозен спад на
престъпността у нас.

България е първа по престъпления и насилие в ЕС

Гьоков засече Борисов
за лъжите към пенсионерите

месеци, за предизборна мярка. И с
тези, и без тези 50 лева две трети от
пенсионерите продължават да живе-
ят на прага на бедността, категори-
чен е Гьоков. БСП настоява за пре-
изчисляване на пенсиите, каквото не
е имало у нас от 2008 г. Сега при
преизчисляване парите на пенсионе-
рите биха се увеличили с 30%.

“За да не бедстват 2,2 млн. пен-
сионери, в тези тежки месеци им се
подхвърлят подаяния от 50 лева на
калпак. До изборите!”, гневи се Гьо-
ков. Той припомня, че цените на
храните са стигнали рекордно висо-
ки стойности. “Очевидно е, че вие
не искате да се борите с бедността
и неравенството, които се увелича-
ват, а да си купувате временно и
предизборно спокойствие”, обръща
се той към премиера.

Рейтингът на Румен Радев
продължава да расте

то ядро на ГЕРБ. Борисов все пак завършва
третия си мандат като една от харесваните
политически личности у нас, което в голяма
степен се дължи на сравнително твърдата
подкрепа, която ГЕРБ е развила в годините.
Принос за това имат и ситуационните “до-
бавки” доверие, които премиерът получи в
първия етап на коронавируса у нас. В момен-
та 46% казват, че страната ни се справя добре
с кризата, а 42% - зле, отчитат от “Галъп” и
правят извод, че когато мисли за политика и
икономика, обществото е критично към власт-
та си, но когато мисли за справянето с виру-
са, то остава по-скоро благосклонно заради
либералния режим. Допитването показва 46%
доверие в Националния оперативен щаб, а
35% са на обратното мнение.

С 51 пункта се е сринало доверието в
парламентарната шефка Цвета Караянчева
- подкрепата за нея е 17% срещу 68%
недоверие.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Иван Гешев се прави на сляп
за отказа на Лаура Кьовеши
да приеме протежетата му

Настояването на “БСП за
България” да бъде санкционира-
но неправомерното използване
на държавен ресурс в предизбор-
ната кампания на ГЕРБ бе бой-
котирано от членовете на ЦИК.
В социалните мрежи секретарят
на ИБ на БСП Вяра Емилова се
възмути, че жалбата на социали-
стите срещу Бойко Борисов е
гледана в 23 ч. във вторник. Тя
заподозря, че целта е била да няма
публичност над случващото се.

Емилова обяви, че предста-
вителите на ДПС, “Демократич-
на България” и НФСБ умишле-
но са напуснали заседанието и в
залата са останали 16 души. Ше-
стимата от БСП гласуват “за”

Наблюдатели от мисията за наблю-
дение на изборите на Бюрото за демо-
кратични институции и права на чове-
ка към Организацията за сигурност и
сътрудничество в Европа провериха
как върви подготовката на устройства-
та за машинното гласуване у нас.  Ин-
формацията им беше предоставена от

Върховният административен
съд върна делото за видеонаблю-
дението на изборите за ново раз-
глеждане от Административния
съд в София. Делото е по искане
на “Демократична България”
срещу отказа на АССГ от 15 фе-
вруари да разгледа жалбата им
срещу решението на Централна-
та избирателна комисия де не до-
пуска видеоизлъчване на броене-
то на бюлетините и попълването
на протоколи.

Според върховните магистра-
ти указанията на ЦИК имат ха-
рактер на административен акт,
който подлежи на съдебен кон-
трол, защото засяга администра-
тора на лични данни и законо-
съобразността на обработката на
личните данни. В случая обжал-

Кореспонденцията на
Прокурорската колегия на
Висшия съдебен съвет с евро-
пейския главен прокурор Ла-
ура Кьовеши е конфиденциал-
на, oбяви Прокурорската ко-
легия на ВСС. Магистратите
обсъдиха писмото на Кьове-
ши, с което тя де факто отряза
7 от десетте български пред-
ложения за европрокурори.
Хората на главния прокурор
Иван Гешев обаче тълкуват
искането й като писмо за
допълнителна информация.

Преди седмица “Юроак-
тив” разкри, че Кьовеши от-
казва да назначи седемте
български предложения зара-
ди липса на опит и квалифи-
кация. От прокурорската ко-

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

Всеки ден с лошо време жителите и гостите на София трябва да се борят и с
“плаващите” плочки по прясно или не толкова скоро ремонтираните тротоари

санкции срещу Борисов, оста-
налите 10 - “против”. ЦИК не е
могла да вземе решение, защото
нито една от страните не съби-
ра необходимото мнозинство.
“Тук въпросът е искат ли ДПС,
НФСБ и “Демократична Бълга-
рия” санкции срещу премиера
за нарушенията на Изборния
кодекс или не. С техните гласо-

Представителите на ДПС, НФСБ и „Демократична България” напуснаха
заседанието, на което трябваше да се гледа жалбата на БСП срещу премиера

ЦИК покрива Борисов
от глоба за кампанията

ве Борисов щеше да бъде санк-
циониран. Но ДПС, НФСБ и
“Демократична България” явно
го пазят и спасяват въпреки аро-
гантните му изяви от джипката,
които и тях поставят в неравно-
стойно положение в тази кампа-
ния”, пише водачката на листата
на БСП в Силистра.

“Докога ЦИК ще си затваря
очите за грубите нарушения на
Борисов? В името на справедли-
востта, в името на държавността
и законите в страната комисията
трябва да санкционира Борисов
за нарушаване на Изборния ко-
декс”, настоя кандидат-депутат-
ката. Тя се възмути от демонст-
рираните от Борисов недосегае-

мост и безнаказаност.
БСП призовава ЦИК да си

свърши работата и да санкцио-
нира Борисов за грубото и аро-
гантно погазване на Изборния
кодекс. “Напомняме на Борисов
и ЦИК, че държавата е на всич-
ки българи и не трябва да се
превръща в инструмент на едно
лице или група хора. Историче-

ски това е довеждало неведнъж
до краха и изчезването на
българската държавност. Зато-
ва днес, когато държавата и ико-
номиката са в руини, когато не-
равенството между доходите на
хората е най-страшното в целия
Европейски съюз заради абсо-
лютно сбърканото управление
на Бойко Борисов, цялото об-

щество очаква компетентните
органи да си свършат работата.
Защото без възстановяване на
справедливостта, спазване на
законите от абсолютно всички
български граждани, било то уп-
равляващи или управлявани, се
нарушава интегритетът на об-
ществото и се поставя в опас-
ност националната сигурност в

страната. Не е все едно дали ще
ни управляват хора, които се
съобразяват със законите в
страната, или такива, които ги
газят”, заключва Емилова. До
края на редакционния брой ня-
маше яснота за окончателното
решение на ЦИК. Имаше про-
блем и с онлайн излъчването на
заседанието на комисията.

Международни наблюдатели провериха машините за вота

ВАС върна за ново разглеждане
видеонаблюдението на изборите

Прокурорската колегия засекрети
отговорите си до Кьовеши

ДА “Електронно управление”, Българ-
ския институт за стандартизация и
Българския институт по метрология.
Оценяването трябва да приключи до 31
март.

Общественият съвет към ЦИК също
е получил разрешение да наблюдава и
участва в одитирането на машините за

гласуване, съобщи председателят му Ро-
сица Матева в телевизионно интервю.

Матева смята, че изборната админи-
страция ще се справи с вота на хората
под карантина с мобилни урни. “Веро-
ятно около 20 000 души няма да имат
възможност да упражнят правото си да
гласуват, тъй като в закона е записано,

че заявление за мобилна урна се подава
до 3 дни преди изборите. В този период
карантинираните няма да имат възмож-
ност да подадат заявление, както е запи-
сано в закона”, поясни обаче тя. Матева
припомни, че Общественият съвет към
ЦИК е предложил да няма никакъв срок,
но това беше отхвърлено.

легия обаче не искат да раз-
крият какво ще отговорят на
Люксембург. Още в началото
на вчерашното заседание
Иван Гешев обяви, че кому-
никацията с ЕППО е през
правосъдното министерство
и МВнР, което я правело кон-
фиденциална. “Трябва да не
коментираме, когато имат
конфиденциален характер.
Съзнавам, че голяма част от
нас искат да коментират раз-
лични обстоятелства. Но мо-
ментът за цялостен коментар
е след финализиране на про-
цедурата”, заяви той. Гешев
омаловажи критиките и
натърти, че процедурата не е
приключила, кандидатурите
от България не са отхвърле-

ни, а по тях само имало
допълнителни въпроси.

Членовете на колегията
започнаха да се хвалят колко
добра процедура са провели,
как отново биха подкрепили
същите кандидати и колко
грешни били журналистичес-
ките интерпретации по тема-
та. Калина Чапкънова увери,
че Кьовеши ще получи цялата
поискана информация. Про-
курорската колегия обаче ня-
мало да обяви текста, тъй като
в него се съдържали конфи-
денциални данни за качества-
та и квалификацията на кан-
дидатите. Евгени Иванов пък
се възмути от “процедурното
нетърпение” на европрокура-
турата.

ваемостта на административния
акт и наличието на правен инте-
рес от оспорване се обосновава
с обстоятелството, че Указания-
та са приети от овластени
държавни органи в изпълнение на
техните законови правомощия,
които целят да породят промени
в чужда правна сфера и по отно-
шение на участниците в избор-
ния процес. Съдът се позовава и
на решение на Конституционния
съд, според което за наличието
на правен интерес, обусловен от
непосредствено засягане на пра-
вата и законните интереси на
гражданите и юридическите
лица, е необходимо и достатъчно
основание за възникване на
задължение за държавата да оси-
гури адекватна съдебна защита.
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ПОЧИНА

полк. Ангел Стоев
32 години служил в системата

на МВР
дългогодишен член на БСП.

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА
МУ ПАМЕТ!

Поклонението ще се състои на 11 март,
от 15.30 часа на Централните

софийски гробища.

Районен съвет на БСП - Люлин

Всички ученици от V до
XII клас в София да преминат
на онлайн обучение от 15 до
26 март. За същия срок работ-
ното време на заведенията за
хранене и развлечения, вклю-
чително ресторантите в хоте-
лите и игралните зали, се на-
малява с 1 час до 22 ч. Тези
мерки предлага кметът на Со-
фия Йорданка Фандъкова на
столичния щаб. Той обяви, че
до 26 март се преустановява
присъственото обучение във
висшите училища и в центро-
вете за извънкласни занима-
ния. Към образователния ми-
нистър има призив да измести
датите за ученически състеза-
ния и олимпиади, които са
планирани за март, в това чис-

София и Бургас първи
затегнаха мерките
Половината от обажданията на тел. 112 са за КОВИД-19,
засега не се предвиждат ограничения в цялата страна

ло и пролетните математичес-
ки състезания, планирани за
края на месеца.

Със заповед на здравния
министър болниците в София
разкриват допълнителни мес-
та за болни с коронавирус.
Една от причините за затяга-
нето на мерките е, че в софий-
ските болници приетите с
КОВИД-19 са над 1630, а в
реанимация са 191 души, като
нивата на хоспитализация са
достигнали тези от номеври.

Подобни мерки се подгот-
вят и в Бургас, плюс носене
на маски на открито, затваря-
не на молове, фитнес зали. Ако
бъдат приети тези ограниче-
ния, те ще влязат в сила от
петък. Там ще бъдат увеличе-

ни и болничните легла за па-
циенти с коронавирусна ин-
фекция. От болницата в Доб-
рич призоваха хората да спаз-
ват противоепидемичните
мерки, тъй като се е увеличил
приемът на пациенти с КО-
ВИД-19, а от областния коор-
динационен щаб съобщиха за
редица учебни заведения, в
които са изолирани като кон-
тактни деца и ученици.

До края на вчерашния ден
се увеличаваше списъкът на
областни градове, които обя-
виха затягане на мерките.

“Отчитаме тревожно уве-
личение на броя повиквания
към Националната система
112. Ръстът е с 30%, като 40-
50% от всички обаждания са

за граждани с КОВИД-19”, ко-
ментира от Бургас здравният
министър проф. Костадин Ан-
гелов. Според него засега е
несправедливо да се затягат
мерките на национално ниво,
тъй като има области с нива
на заболеваемост под 50 на
100 хил. души и области с над
500 на 100 хил. Все пак Анге-
лов бе категоричен, че няма
да се поколебае да наложи как-
вато и да е мярка, “когато за-
логът е животът и здравето на
хората”.

За пореден път от фитне-
сите и заведенията заявиха, че
са против ново затваряне.

От Националното сдруже-
ние на частните болници за-
явиха, че спирането на плано-

вите дейности и операции е
“архаична противоепидемич-
на мярка и има предимно ис-
торическо значение”. Оттам
твърдят, че болниците са най-
безопасното място по отно-
шение на заразяването с КО-
ВИД-19. От сдружението каз-
ват, че при сегашния начин на
финансиране спирането на
плановите дейности не води
до финансови загуби за бол-
ниците, а позицията им е про-
диктувана единствено от гри-
жата за пациентите с други
заболявания. Частните болни-
ци призовават здравния ми-
нистър да отмени издадените
вече заповеди и да “насочи
ограниченията там, където
наистина ще имат ефект и
няма да струват човешки жи-
воти”, визирайки заведения,
администрации, обществен
транспорт и пр.

Малко над 1,9% от
здравноосигурените
български граждани са
се възползвали от право-
то си да проверят меди-
цинското си досие в
НЗОК, показва провер-
ка на ДУМА.

По данни на НЗОК
от април 2013 г., когато
започва да работи нова-
та функционалност на
персонализираната ин-

Спирането за неплатени глоби по
границата и отнемането на книжката
заради задължения противоречи на
Конституцията и ограничава правото
на свободно движение на гражданите.
Това реши Върховният администрати-
вен съд (ВАС) по поисканото от ом-
будсмана Диана Ковачева конституци-
онно дело за отмяна на тези текстове
от Закона за движение по пътищата.
“Липсва правна логика в конструкция,
при която неплащане на едно публич-
но задължение да води до отнемане на
свидетелството за управление на мо-
торно превозно средство на водач и
до временно спиране от движение на
автомобила на собственик, при това
да се твърди, че преследваната цел е
“осигуряване на безопасността на дви-
жението по пътищата”, гласи станови-
щето. Според съдиите подобни мерки
са оправдани, когато се прилагат с цел

Ново улично осветление и високотехнологични камери, които
ще регистрират всяко движение и в реално време ще предават сигнал
в полицията, ще бъдат поставени на околовръсния път на Самоков
и на трасето за село Драгушиново. Целта е да спре  порочната
практика терените да се ползват за нерегламентирано депо. Кметът
Владимир Георгиев обсъди ремонтните дейности с управителя
на общинското предприятие “Строителство, ремонт и озеленяване”
Николай Стойнев и с началника на екипа за изграждане
и поддръжка на уличното осветление Иво Русинов

По-малко от 2% са проверили
медицинското си досие

Аида ПАНИКЯН
формационна система на
касата, 75 181 здравно-
осигурени граждани са
прегледали медицински-
те си досиета, ползвайки
универсален код за
достъп (УКД) или пер-
сонален идентификацио-
нен код (ПИК) от Наци-
оналната агенция за при-
ходите (НАП). С елек-
тронен подпис са прове-
рили досието си 37 869
души. От юни 2020 г.
НЗОК вече има и мобил-
но приложение, което се
използва от 1295 души.

По този начин излиза, че
113 345 осигурени са
проверили медицинско-
то си досие.

Според последния
годишен доклад на
НЗОК от 2019 г. с не-
прекъснати здравнооси-
гурителни права са 5
890 618 души, което оз-
начава, че за близо 8
години малко над 1,92%
са се възползвали от
правото си да проверят
здравното си досие. То
е достъпно само за
здравноосигурени. Но-
вото електронно меди-
цинско досие на МЗ,
което е част от Нацио-
налната здравно-инфор-
мационна система, е
достъпно за всички, не-
зависимо дали са здрав-
ноосигурени или не, но
за да имат достъп до
него, е необходимо за-
купуването на квалифи-
циран електронен под-
пис. Таксата за 1 година
персонален подпис без
четец излиза 12 лв.

Както се очакваше,
към края на 2020 г. нео-
сигурените са се увели-
чили с над 170 хил., ста-
на ясно от отговор на
финансовия министър
Кирил Ананиев на депу-
татско питане. Към 31
декември м.г. български-
те граждани без здравни
осигуровки вече са 698
100, докато година по-
рано са били 527 700.
Ананиев казва, че това
са прогнозни оценки,
които са основани на
предишен негов отговор
на депутатски въпрос от
октомври 2020 г.

да се спрат нарушения по пътищата и
да се предотвратят последствията от
тях, но не може те да се ползват като
санкция за неплащане на глоба.

Миналата година съдиите нареди-
ха на МВР да прекрати незаконната
практика след жалба за проверките по
границата с Гърция. Тя така и не бе
прекратена, а вътрешният министър
Христо Терзийски предложи промени
в правилника за устройството на МВР,
с които да регламентира проверките в
опит да избегне проблемите със съда.
Становище срещу тази полицейска
практика имаше и от Върховния каса-
ционен съд. В него е записано, че не-
плащането на глоба не е престъпле-
ние, а длъжникът трябва да има някак-
ва защита. Според ВКС не може по-
стигането на легитимна цел (плащане-
то на глоба) да се преследва чрез огра-
ничаване на основни права и свободи.

ВАС пак забрани спирането
на границата заради глоби
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Между 30 и 60% спад в продажбите
продължават да търпят голяма част от
предприятията година след началото на
икономическата криза, причинена от
пандемията. Загубите са предимно за
малките и средни фирми, които работят
с чуждестранни партньори.

След година в криза рискът и неси-
гурността за предприятията остават.
Притесненията са предимно за оборот-
ните средства, с които фирмите не раз-
полагат, за да посрещат текущите си
задължения, каза пред БНР заместник-
председателят на Българската стопанска
камара (БСК) Станислав Попдончев. По
думите му предприятията са замразили
плановете си за инвестиции, търпят спа-
дове в поръчките и в продажбите. “На-
блюдаваме и намаляване на работното
време в много предприятия, също както

Строителството през яну-
ари се е свило с 6,4% на го-
дишна база и с 1,3% спрямо
декември, показват данните на
Националния статистически
институт. Календарно изгладе-
ните сочат, че спадът се дължи
основно на сградното строи-
телство, което е намаляло с
11% за година, а на инфраст-
руктурни проекти се е увели-
чило с 0,5%. През първия ме-
сец от годината продукцията
от сградното строителство на-
малява с 1,8%, а от граждан-
ското/инженерното строител-
ство - с 0,7%.

Статистиката отчита спад и
в промишленото производство,

Между 30 и 60% е спадът
в продажбите на фирмите

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

Търговията на дребно в
България е била силно ограни-
чена и през януари, след като
магазините в търговските цент-
рове останаха затворени до на-
чалото на февруари на фона на
ограничителните мерки.

Според данни на Национал-
ния статистически институт
(НСИ) през първия месец от
годината търговията на дребно
се покачва с 1,8% спрямо декем-
ври 2020 г., но остава с 3,9%
под нивото за същия месец на
изминалата година.

На годишна база през януари
се наблюдава спад на оборота
при търговията на дребно с ав-
томобилни горива и смазочни

Експерт: България ще изостане в икономическото възстановяване

Румен
Гълъбинов

България ще изостане
от средното в Европей-
ския съюз икономическо
възстановяване през тази
година. Това каза пред
ДУМА икономистът Ру-
мен Гълъбинов, член на
Стратегическия съвет към
президента Румен Радев.

Както вече стана изве-
стно от предварителните
данни на националната
статистика, БВП на Бълга-

рия през 2020 г. се свил с
4,2% - повече от заложе-
ното в бюджета. В послед-
ната си прогноза Европей-
ската комисия  предвижда
икономиката на ЕС да
нарасне с 3,7% през 2021
г. и с 3,9% през 2022 г.
ЕК очаква обаче БВП на
България да нарасне с до
2,7% през 2021 г. и с
4,9% през 2022 г. Това
значи, че страната ще изо-
стане от средното за ЕС
нарастване. За България
очакваната инфлация е
1,7% през 2021 г. и 1,8%

през следващата.
Организацията за ико-

номическо сътрудничест-
во и развитие смята, че
икономическите перспек-
тиви значително са се по-
добрили през последните
месеци заради развитието
на ваксините и очаквания-
та за нови стимули. “Ико-
номическото въздействие
на пандемията е неравно-
мерно в отделните държа-
ви членки на ЕС и заради
това се очаква и темпове-
те на възстановяване също
да се различават. Възста-

новяването ще зависи ос-
новно от успеха на кам-
паниите за ваксинация и
възможността процесът
да доведе до по-бързо от
очакваното облекчаване
на противоепидемичните
мерки и до по-ранно и
силно възстановяване.
Ако не ускорим същест-
вено ваксинацията,
възстановяването на ико-
номиката ни през 2021 г.
ще е с по-нисък темп от
средния в ЕС и еврозона-
та. Пандемията може да
се окаже по-устойчива и

дори по-тежка, ако масо-
вото ваксиниране се за-
бави”, заяви Гълъбинов.

Според икономиста
ваксините няма да ока-
жат незабавно икономи-
ческо въздействие, но са
важно условие за проти-
чане на икономическото
вазстановяване. Масова-
та ваксинация ще отне-
ме време и икономичес-
ките перспективи за
2021 г. ще продължат да
бъдат неравномерно раз-
пределени във времето,
коментира той.

Мая ЙОВАНОВСКА

Двуцифрено намаление в добивната
промишленост и строежа на сгради

С 4% се е свила
търговията на дребно

Работодателите очакват от бъдещи-
те законотворци приемането на страна-
та в Организацията за икономическо
сътрудничество и развитие, Шенген и
еврозоната. Според председателя на
Асоциацията на индустриалния капитал
в България Васил Велев това е постижи-
ма цел в следващия мандат.

Бизнесът очаква от новите депутати добри закони и борба с картелите
За реформи в енергетиката и иконо-

миката настояват работодателите. За да
продължи ръстът на заплатите, ние тряб-
ва да разчитаме на добра правна рамка,
изтъкна Велев. Бизнесът иска добра
регулаторна среда и борба с картелите.
Работодателите искат също така добро
образование и добро здравеопазване.

Притеснението им заради острия недо-
стиг на количество и качество на кадри-
те продължава. Завършващите трябва да
имат стимул, за да останат да се реали-
зират в страната, смята Васил Велев.

Инвестиции в съществуващите
предприятия искат още работодатели-
те. Трябва да се инвестира в зеления

преход, в иновациите, в роботизация
на предприятията според председате-
ля на АИКБ. Васил Велев настоя да се
въведе принципът “замърсителят пла-
ща” при такса смет. Страната
продължава да има най-скъпата в Ев-
ропейския съюз електрическа енергия
за индустрията, заяви той.

който на годишна база е 3,4%,
а спрямо декември има увели-
чение от 0,8%. За година спад
е отчетен в добивната проми-
шленост със 17,8%, при прера-
ботващата промишленост - с
2,7%, и при производството и
разпределението на електриче-
ска и топлоенергия и газ - с
1,4%. Спрямо декември пови-
шение е регистрирано в прера-
ботващата промишленост с
2,1% и при производството и
разпределението на електриче-
ска и топлоенергия и газ - с
1,2%, а понижение - в добивна-
та промишленост с 13,1%.

По-значителен ръст в пре-
работващата промишленост се

наблюдава при производство-
то на компютърна и комуника-
ционна техника, електронни и
оптични продукти - с 19,6%,
производството на превозни
средства, без автомобили - с
18,5%, производството на ме-
тални изделия, без машини и
оборудване - с 13,4%, ремонта
и инсталирането на машини и
оборудване - с 10,4%.

Съществено намаление е
регистрирано при производст-
вото на тютюневи изделия - с
20,3%, производството на ав-
томобили, ремаркета и полу-
ремаркета - с 12,4%, производ-
ството на лекарствени вещест-
ва и продукти - с 3,7%.

материали - с 21,8%, и търгови-
ята с нехранителни стоки, без
автомобилни горива и смазочни
материали - 1,9%, докато при
търговията с хранителни стоки,
напитки и тютюневи изделия е
отчетено увеличение с 2,2%.

Значително намаление на
оборота е регистрирано при
търговията на дребно с текс-
тил, облекло, обувки и коже-
ни изделия - с 27,3%, и търго-
вията на дребно с фармацев-
тични и медицински стоки - с
8,7%. Съществен ръст се на-
блюдава при търговията на
дребно чрез поръчки по поща-
та, телефона или интернет - с
23,5%, посочват от НСИ.

използването на неплатен отпуск. С на-
маляването на обема на работата и със
затрудненията за изплащане на възнаг-
ражденията се наблюдава и освобожда-
ване на работна сила”, каза той.

“Ако отново има пълно затваряне
или големи затваряния на предприятия
в много икономически дейности, със
сигурност сега ще бъде доста по-зле, тъй
като тези натрупвания, които имаха
предприятията от 2019 г., в момента не
разполагат с тях. Зависи в голяма сте-
пен и от това как ще реагират останали-
те държави членки на Европейския съюз,
а и не само, които са търговските кон-
трагенти и партньори на българския
бизнес. Дали ние ще затворим, грубо
казано, не е толкова важно. По-важно е
дали ще затварят и държавите около
нас”, коментира Попдончев.

Загубите са предимно за малките и средни фирми,
които работят с чуждестранни партньори
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Фалшиви кредитни посредници
мамят в мрежата
През 2020 г. изтеглените ипотечни
заеми са за 4,181 млрд. лв.

С набирането на популярност на
услугите на кредитните посредници за-
честяват случаите с фалшиви посред-
ници. Потърпевши, вместо да получат
изгодни заеми, биват завлечени с так-
си за стотици левове. Повечето жерт-
ви са принуждавани да плащат различ-
ни суми, за да им бъде отпуснат заем.
Накрая не само, че не получават кре-
дит, но и мнимият кредитен посредник
изчезва. За това алармираха от Асоци-
ацията на кредитните посредници в
България (АКПБ). Най-честите жерт-
ви са хора, изпаднали в тежко финан-
сово положение, които имат спешна
нужда от пари или са с лош кредитен
рейтинг. От АКПБ съветват клиенти-
те да проверяват дали даден кредитен
посредник е лицензиран и фигурира в
регистъра на БНБ.

През 2020 г. кредитните посредни-
ци в България са съдействали за тегле-
нето на ипотечни кредити на стойност
630 млн. лв., посочиха от браншовата
асоциация. Това е ръст от 19% спрямо

2019 г., когато изтеглените чрез тях-
ното посредничество заеми за жилища
са били на стойност 530 млн. лв.

През изминалата година изтеглени-
те ипотечни заеми са на обща остой-
ност 4,181 млрд. лв. при 3,857 млрд.
лв. за 2019 г. От тях делът на заемите,
дадени чрез услугите на посредници-
те, е 15% през 2020 г. при 13,7% за
2019 г.  Очакванията на АКПБ са
делът на кредитните консултанти в
ипотечното кредитиране в следващите
години да достигне 35%. От услугите
на кредитните посредници се възполз-
ват основно физически лица, но все
повече фирми също избират този ва-
риант. От асоциацията са категорич-
ни, че изминалата година е била труд-
на и много предизвикателна, но въпре-
ки това имотният пазар не само не се
е сринал, а продължава да бъде дина-
мичен. От АКПБ обясниха, че в мо-
мента клиентите усилено купуват жи-
лища, рефинансират кредитите си и
търсят начини да инвестират част от

Õ‡ 11 Ï‡Ú 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò˙Ò ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÏÓÌÚ‡ÊÌË ‡·ÓÚË Ì‡
ÛÎ. ì¡ÂÎÓ‚Ó‰ÒÍË Ô˙Úî, Í‚. ì¡ÓˇÌ‡î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 00:00 ‰Ó 06:00 ˜‡Ò‡
Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡:

ÛÎ. ì¡ÂÎÓ‚Ó‰ÒÍË Ô˙Úî, ÓÚ ÛÎ. ì√ÂÓ„Ë –ËÎÒÍËî ‰Ó ÛÎ. ì—Â‚‡ÒÚÓÍ‡ÚÓ  ‡ÎÓˇÌî;
ÛÎ. ì»ÎËˇ  ÛÚÂ‚î, ÓÚ ÛÎ. ì¡ÂÎÓ‚Ó‰ÒÍË Ô˙Úî ‰Ó ÛÎ. ì¡Ó„Ó‚‡ ÒÚ˙ÔÍ‡î;
ÛÎ. ì÷˙ÍÓ‚Ì‡î, ÛÎ. ì”˜ËÚÂÎˇÚî, ÛÎ. ì—ÂÍ‚Óˇî, ÛÎ. ì—‡¯‡ œÓÔÓ‚î, ÛÎ. ì¡‡ÎÍ‡ÌÒÍ‡ ‚ÓÈÌ‡î, ÛÎ.

ì¬‡ÒËÎ ◊ÂÍ‡Î‡Ó‚î Ë ÛÎ. ìœÂÚÍÓ ‚ÓÈ‚Ó‰‡î, ÓÚ ÛÎ. ì¬‡ÒËÎ ◊ÂÍ‡Î‡Ó‚î ‰Ó ÛÎ. ìœ‡ÌÓ‡ÏÂÌ Ô˙Úî.
œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â

ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì¡ÂÎÓ‚Ó‰ÒÍË Ô˙Úî Ì‡  Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ
Ò ÛÎ. ì—ÂÍ‚Óˇî.

Õ‡ 11 Ï‡Ú 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÔÓ‰ÏˇÌ‡ Ì‡ Ò„‡‰ÌÓ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰ÌÓ ÓÚÍÎÓÌÂÌËÂ
‚ Ê.Í. ìŒ‚˜‡ ÍÛÔÂÎî, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30 ‰Ó 21:30 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ
Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚: ·Î. 601 Ë ·Î. 602.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â
ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÔÂ‰ ·Î. 601.

Õ‡ 11 Ï‡Ú 2021 „. (˜ÂÚ‚˙Ú˙Í), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÏÓÌÚ‡Ê Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÌË Í‡ÌÓ‚Â Ì‡ ÛÎ. 503,
Í‚. ì’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ 09:30 ‰Ó 17:30 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ
Ì‡ —ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. ì¬Î‡‰ËÏË ÃËÍÓ‚-ÀÓÚÍÓî, ÛÎ. ìÃËÏË ¡‡ÎÍ‡ÌÒÍ‡î,
ÛÎ. 514 Ë ÛÎ. ì√ÂÓ„Ë —Ô‡ÒÓ‚î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â
ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. 503 Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. 512.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡, Í‡ÚÓ
Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡ ‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ
ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡ ‚ÒË˜ÍË
ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ ¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ
- http://www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡ Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË
ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ (www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ
‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ ÏÓ„‡Ú
ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ. ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ
·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡ ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
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СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

Нови такси ще плащат шофьорите,
предвиждат промени на Тарифа №5
за таксите, които се събират в систе-
мата на Министерството на транс-
порта, качени за обществено обсъжда-
не. 15 лв. ще се събират за организи-
ране и провеждане на изпит за такси-
метров шофьор. Водачите  ще дължат
и 4 лева такса за удължаване срока на
удостоверението им. По 4 лева ще се
плаща за издаване на свидетелство за
водач на моторно превозно средство
за превоз на опасни товари и за него-
вото продължаване.

При изгубено, откраднато или по-
вредено многократно ЕКМТ (СЕМТ)
разрешително ще се плащат по 20
лева такса за всеки месец от валид-
ността му, считано от месеца на по-
лучаването му. За продължаване сро-
ка на лиценза за извършване на об-
ществен превоз на пътници или то-

вари на територията на България,
както и на промени в обстоятелства-
та, вписани в лиценза, ще се дължи
100 лева такса.

Предлагат нови такси за шофьори

КЕВР лицензира частна газова борса
платформа” АД. И два-
та оператора ще орга-
низират борсов пазар
на природен газ, като
лицензиите им са за
срок от 35 години.

“Газов Хъб Балкан”
ще получи право на ек-
сплоатация и поддръжка
на газоразпределителна
мрежа. Досега дружест-
вото само управляваше
платформата за търго-
вия с природен газ,
стартирала през януари
2020 г. От доклада на
регулатора става ясно,
че “Българската енер-
гийна търговска плат-
форма” планира да за-

работи в най-популяр-
ния сегмент търговия
“Ден напред”, като е за-
ложено през 2021 г. да
стартира и дейността в
сегмента “Търговия в
рамките на деня” и по
дългосрочни договори.
Софтуерът на платфор-
мата за търговия ще
бъде предоставен от
Trayport - платформата,
с която работят Българ-
ската независима енер-
гийна борса и “Газов
хъб Балкан”. Клиринго-
вите услуги ще бъдат
осигурени от “Клиър
Екс”. Реализацията на
частната борса ще се

осъществи частично със
собствен капитал и с
банков кредит.

Справка в Търгов-
ския регистър показва,
че Българската енергий-
на търговска платформа
е с капитал 50 хил. лв., а
директорите й са Георги
Цветанов Найденов,
бивш член на Съвета на
директорите на “Българ-
ска стокова борса” и
“Софийска стокова бор-
са”. Другият директор е
Киро Георгиев Киров,
който е акционер и член
на Съвета на директори-
те в десетки енергийни
дружества.

спестените средства и противно на
очакванията изминалата година е била
успешна.

На въпрос дали има промяна в
нуждите на клиентите и дали напри-
мер са започнали да търсят продукти с
по-дълъг срок на изплащане, но с по-
ниска месечна вноска, Антон Андо-
нов, изпълнителен директор на “ЕРА
България” АД, коментира, че в момен-

та от пазара са се отдръпнали клиен-
тите със спестявания в размер до 10-
15% от стойността на искания имот.
За сметка на това на по-преден план
сега са по-платежоспособни клиенти с
добро ниво на спестяванията и високи
доходи. По думите му през 2020 г.
делът на хората, които купуват имоти
с цел инвестиция, се е увеличил с око-
ло 5% спрямо 2019 г.

Комисията за енер-
гийно и водно регули-
ране (КЕВР) обсъди из-
даването на лиценз за
работа на две газови
борси - държавния “Га-
зов Хъб Балкан” ЕАД и
частната “Българска
енергийна търговска
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Така изглежда главната улица в
хипарския квартал Кристиания на
датската столица Копенхаген след
прочиствателна полицейска акция
на 10 март сутринта. Арестувани
бяха 25 души, срещу които са
повдигнати обвинения да
организиране на продажба
на канабис в квартала, който
е затворен заради
КОВИД-епидемията

СНИМКИ БГНЕС

Ранен гръцки полицай лежи на земята при сблъсъци с демонстранти в столичното предградие Неа Смирни.
Около 5000 души се събраха там, за да протестират срещу полицейска бруталност в района през уикенда.
Тогава полицейски патрул наложи висока глоба на семейство, излязло на разходка в местния парк,
това разгневи местни жители, които се нахвърлиха срещу увеличения брой полицаи.
Те пък прибегнаха до сълзотворен газ за разпръскването им

Република Северна Македония “ако
трябва” е готова да впише българите
сред другите етноси в конституцията
си, обяви македонският външен ми-
нистър Буяр Османи. Вестник “Нова
Македония” цитира, в потвърждение
на думите на Османи, министър-пред-
седателят Зоран Заев, който
потвърждава, че всички малцинства ще
бъдат включени в основния закон.

Заев обяснява, че страната ще се
съобрази с изискванията на ЕС и ще
запише в конституцията като малцин-
ства хървaти, тoрбeши, eгиптяни,
aвcтрийци, румънци и други. По вре-
ме на представянето на правителстве-
ната програма “Европа у дома”, Заев

Северна Македония
ще включи българите
сред другите етноси
в конституцията си

Скопие признава
малцинството ни

коментира, че промените в основния
закон свидетелствали за отвореност-
та на македонското общество и след-
ване на европейския пример. За да се
осъществи обаче промяната в консти-
туцията, е необходимо мнозинство от
две трети в парламента.

Междувременно скандал в Север-
на Македония предизвика публикува-
ната в социалните мрежи от българ-
ския министър на отбраната и лидер
на ВМРО Красимир Каракачанов кар-
тичка за 8 март. На нея е изобразена
картата на Санстефанска България,
майка с дета и партийна честитка за
Международния ден на жената. Както
е известно на тази карта, територията
на днешна РС Македония е част от
България.

Премиерът Зоран Заев и вицепре-
миерът по европейските въпроси Ни-
кола Димитров обявиха, че смятат че-
ститката за предизборен фолклор в
навечерието на парламентарните из-
бори у нас. Заев заяви, че всеки ко-

ментар по темата би бил намеса в пре-
дизборната кампания в България. Спо-
ред вицепремиера Никола Димитров
обаче трябвало да се проявява внима-
ние при публикуването в социалните
мрежи на съобщения, които прилича-
ли на териториални претенции и било
против  Договора за приятелство.

Цитиран от агенция МИА, Дими-
тров заявява още, че не очаква скоро-
шна решение по преговорната рамка
за РС Македония, защото следващият
Съвет на ЕС бил много близо до дата-
та на парламентарните избори в Бълга-
рия. Северномакедонският вицепре-
миер очаква някакъв пробив по тема-
та за началото на преговорите между
Брюксел и Скопие към май или юни.

Димитров добавя, че след края на
изборните цикли в няколко важни
държави-членки на ЕС, както и в Ал-
бания, той очаква да се създаде атмо-
сфера за намиране на консенсус за
приемане на рамка за преговори със
РС Македония.

Започна строежът на трети блок на АЕЦ „Акую”
Руският президент Вла-

димир Путин и турският му
колега Реджеп Ердоган уча-
стваха вчера чрез ви-
деовръзка в церемонията по
началото на строителството
на третия енергоблок на
АЕЦ “Акую” в турската
провинция Мерсин, на бре-
га на Средиземно море. Тя
се изгражда от руската кор-
порация “Росатом” въз ос-
нова на междуправителстве-
но споразумение, подписа-
но между Русия и Турция
през май 2010 г. През 2018
г. започна строителството

тация всяка година”, подчер-
та той. Така АЕЦ “Акую”
може да започне да работи
с пълен капацитет още през
2026 година, отбелязва
агенция БГНЕС.

Преди началото на це-
ремонията прессекретарят
на руския президент Дмит-
рий Песков пред журнали-
сти нарече Турция “стра-
тегически партньор” и ко-
ментира, че Москва цени
волята на Анкара за търсе-
не на компромис по реди-
ца сложни въпроси от вза-
имен интерес.

на първия енергоблок, през
юни 2020 г. започна стро-
ителството на втория блок
на атомната електроцент-
рала. Общо, тя ще има че-
тири реактора.

Според министъра на
енергетиката и природните
ресурси на Турция Фатих
Донмез, Анкара очаква да
въведе в експлоатация
първия реактор през 2023
г., когато южната ни съсед-
ка ще отпразнува стогодиш-
нината си. “След това все-
ки следващ енергиен блок
ще бъде пускан в експлоа-

Ден по-рано генерални-
ят секретар на НАТО  Йенс
Столтенберг нарече Турция
“изключително важна”, като
заяви, че алиансът е плат-
форма за справяне с разли-
чията и разногласията.

“Мисля, че трябва да
разберем, че Турция е ва-
жен съюзник. Защото може-
те просто да погледнете
картата и да видите, че Тур-
ция е изключително важна”,
подчерта Столтенберг по
време на виртуално съби-
тие, проведено от Стан-
фордския университет.

Сърбия започва през
лятото строежа на
газопровода до България

Сръбският енергиен ми-
нистърът г-жа Зорана Михайлович
заяви, че работите по изграждане-
то на газовия интерконектор меж-
ду Сърбия и България трябва да
започнат през лятото и да при-
ключат през 2023 г. В понеделник
бе обявен търга за избор на изпълни-
тели за изграждането на 109-ки-
лометровия интерконектор от
Ниш до Димитровград. Стойност-
та на проекта е 85 млн евро.

Осъдени са съучастниците
в убийството
на посланик Карлов

В Турция петима души получиха
доживотни присъди за убийството
на руския посланик Андрей Карлов
преди четири години. Убиецът Мев-
лют Алтънташ бе убит на място
от силите за сигурност. Осъдените
днес са обвинени за преки връзки с
Алтънташ. Според турската проку-
ратура, за покушението е отговор-
на организацията на Фетхулах
Гюлен, а целта му е била да прово-
кира влошаване на отношенията
между Турция и Русия.

Националната гвардия
остава край Капитолия
до 23 май

Американският министър на от-
браната Лойд Остин удължи до 23
май крайния срок за разполагане на
бойци от Националната гвардия на
територията на Конгреса на САЩ,
за да се гарантира неговата безо-
пасност. Това обяви говорителят
на Пентагона Джон Кърби. По-рано
полицията на Капитолия изпрати
искане до Пентагона за удължаване
на присъствието на военния персо-
нал с над два месеца.

17 тона кокаин
конфискувани в Белгия

Белгийската полиция проведе
една от най-мащабните операции в
историята на кралството срещу
наркомафията, при която бяха кон-
фискувани над 17 тона кокаин и
арестувани 48 души. В операцията
са участвали 1500 полицаи и бяха
извършени над 200 обиска. Конфи-
скувани са 12 огнестрелни оръжия,
1,2 милиона евро, полицейски уни-
форми, контейнери с GPS устрой-
ства.
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Каталунските лидери и активисти за независимост Жорди Турул, Жорди Санчес,
Хоаким Форн, Раул Ромева, Жорди Куиксарт и Ориол Хункерас участваха в акция пред
затвор в Барселона, малко преди да влязат в него във вторник вечерта. Режимът на присъдите
им бе облекчен и те ще се връщат в затвора само за нощите от понеделник до четвъртък

Еврокомисията договори с “Пфай-
зер/БиоНТек” доставката на още 4 млн.
дози ваксини срещу КОВИД-19 за
държавите членки през следващите две
седмици, заяви  лидерката на ЕК Урсу-
ла фон дер Лайен. Те са в допълнение
към планираните вече доставки, а стра-
ните ще могат да ги закупят пропорци-
онално на населението си.

Между Великобритания и ЕС
плавна втори ваксинационен скандал.
Британският външен министър Доми-
ник Рааб е привикал представителя
на ЕС в Лондон, за да изрази гнева на
правителството по повод на твърде-
нията на председателя на Европейския
съвет Шарл Мишел, че Лондон
напълно е забранил износа на вакси-
ни, съобщиха медиите на Острова.
Подобни твърдения се лансират от
видни европейски политици и цирку-
лират в европейските медии, макар да
не са верни, твърдят в Лондон.

Междувременно Томас Мертенс,
председателят на постоянната коми-
сия по ваксинация към Институте
Робърт Кох в Берлин, оцени “Спут-
ник V” като “добра ваксина”, която

Брюксел договори
още 4 милиона дози

Българите ще може да влизаме в
Австрия само с бърз антигенен тест

Евродепутатите одобриха с голямо мно-
зинство  програмата EU4Health за 2021-2027
г., която има за цел да подобри готовността на
здравните системи на ЕС за бъдещи заплахи и
пандемии. По програмата бе бе постигнато
споразумение със Съвета на ЕС. Основната
цел е да бъдат подобрени здравните системи,
чрез подпомагане на координацията и обмена
на данни между държавите членки. Друга важ-
на задача е лекарствата и медицинските изде-
лия да станат по-достъпни Ц както като налич-
ност, така и като цени. Предвижда се и по-
ефективно овладяване на трансграничните за-
плахи за здравето. Програмата ще съдейства
за създаването на европейско “пространство
за здравни данни”. Регламентът ще се прилага
със задна дата от 1 януари 2021 г.

Освен  това ЕП одобри и програмата
InvestEU, която ще мобилизира публични и
частни инвестиции и гарантира по-лесен
достъп до финансиране. Очаква се тази про-
грама да мобилизира 400 млрд. евро, които да
се инвестират в Европейския съюз от 2021 до
2027 г. Тя е част от пакета на ЕС за възстано-
вяване, възлизаща на 750 млрд. евро. Програ-
мата ще насърчава стратегически, устойчиви
и иновативни инвестиции и ще се използва за
преодоляване на проблемите с пазарната не-
ефективност, неоптималните инвестиции и
недостига на инвестиции в целеви сектори.
Ще се инвестират проекти с положително
въздействие върху околната среда и климата,
както и положително социално въздействие.

ЕС одобри нова
здравна програма

най-вероятно някога ще бъде допусна-
та в ЕС”. Пред “Райнише пост” той
призна, че “руските изследователи
имат много голям опит в сферата на
ваксините, и “Спутник V” е разрабо-
тен умело, предаде “Дойче веле”.Той
добави, че тази ваксина като и “Астра-
Зенека са векторни ваксини, базирани
на аденовируса. “Но за разлика от Ас-
траЗенека, при него (“Спутник V”) се
използват два различни векторни ви-
руса за първата и втората фаза. Това
е много разумно, защото може да пре-
дотврати потенциалното намаляване
на ефективността заради имунната ре-
акция на векторите”, поясни Мертенс.

От 11 март българските граждани
ще могат да влизат в Австрия  с бърз
антигенен тест, направен в рамките на
48 часа. Досега изискването беше из-
следването да е било направено не по-
късно от 72 часа преди това.

Северна Македония въведе поли-

цейски час от 22:00 ч. до 05:00 ч.
срещу разпространението на виру-
са. Българските граждани няма огра-
ничителни мерки при влизане в стра-
ната, чиито гранични пунктове оста-
ват отворени.

Гърция регистрира над 3215 ново-
заразени в денонощието на понедел-
ника, съобщиха властите. В съседна
Турция показателят е 13 700 нови
случаи и 66 смъртни случая. Общият
брой на случаите в страната над-
хвърли 2,8 млн, а на починалите е 29
160. В Турция са поставени над 10,28
млн първа и втора дози ваксини. Чили
изпревари Израел като страната, вак-
синирала най-много хора на 100
000 жители, предаде ДПА. Там средно
да поставени 1,08 дози дневно на 100
000 жители през последните седем дни,
докато за Израел показателят е 1,03
дози. Общо 18-милионно Чили е вак-
синирало 21% от населението си.

Командването на ар-
менските въоръжени сили
подкрепя посланието на
началника на Генщаба
Оник Гаспарян, който за
пореден път поиска остав-
ката на премиера Никол
Пашинян и призова арми-
ята да служи на родината

и народа. Това гласи съоб-
щението, публикувано на
сайта на Генщаба от него-
вия говорител Савнел Ас-
траян. В същото време
премиерът Пашинян пред-
ложи на президента да на-
значи за началник на Ген-
щаба ген. Артак Давтян.

Известно е, че Гаспарян бе
уволнен след първия му
призив за оставката на
Пашинян, но тази оставка
не бе приета от президен-
та, който е върховен глав-
нокомандващ.

Опозицията, която е
блокирала входовете на

парламента, обяви, че е
готова да ги деблокира,
ако Никол Пашинян дой-
де, за да обяви оставката
си и да назначи предсроч-
ни парламентарни избори.
Това обяви един органи-
заторите на блокадата
Ишхан Сагателян.

Отново напрежение в Армения

Ръстът на ипотечното кредити-
ране в Русия се поддържа вече деве-
ти пореден месец, от началото на
2021 г. са дадени над 240 000 ипо-
течни заеми, обяви вицепремиер
Марат Хуснулин, цитиран от ТАСС.

“Свидетели сме на безпрецеден-
тен ръст на ипотечното кредитира-
не. Над 240 000 ипотечни заеми от
началото на годината са почти

Скок на ипотечните кредити в Русия
четвърт милион семейства, които са
подобрили условията си на живот”,
цитира го агенцията. Според банко-
ви експерти през февруари 2021 г.
в Русия са отпуснати 147 000 заеми
за 410 млрд. рубли, което надвиша-
ва показателите от февруари м.г. с
36% в количествено изражение и с
53% в парично изражение. Общо
през януари-февруари в страната са

издадени 242 000 ипотечни заеми
на обща стойност 669 млрд. рубли.
Целта за издаване заеми за половин
трилион рубли е постигната за по-
малко от два месеца, докато през
предишните години са били необхо-
дими поне три месеца. Според Хус-
нулин основната причина за бум са
ниските лихвени проценти, за ипо-
теките те са 6,5% на сто.
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НА ТЕРОРИЗМА. Отбеляз-
ва се от 2005 г. по пред-
ложение на Европейския
парламент. 15 години от
атентатите (2004 г.) в
Мадрид, Испания, при ко-
ито загиват 191 души, от
които 50 чужденци от 16
държави, в т.ч. и четирима българи. Над 1500
души са ранени. Между 7,37 ч. и 7,42 ч. местно
време са извършени 10 бомбени експлозии в чети-
ри влака - два влака са взривени близо до цент-
ралната жп гара “Аточа”, един влак - на тръгва-
не от гара “Ел Посо дел Тио Раймундо”, и един
- на гара “Санта Еухения”. Отговорността за
атентатите поемат бригадите “Абу Хафс ал
Масри”, които са част от терористичната
мрежа на “Ал Кайда”.

ДЕН НА РАКЕТНИТЕ ВОЙСКИ И АРТИЛЕРИ-
ЯТА НА БЪЛГАРСКАТА АРМИЯ. Определен е за
професионален праз-
ник със заповед на ми-
нистъра на отбрана-
та от 7 май 1992 г.
Свързан е с участието
на българската арти-
лерия в решителната
атака за превземането на Одринската крепост
през Балканската война (1912-1913). На 11 март
1913 г. в 13 ч. е дадено началото на артилерий-
ската подготовка на атаката на крепостта. За
първи път празникът се чества през 1993 г. по
повод годишнината от щурма и превземането
на Одринската крепост.

1702 - ИЗЛИЗА ПЪРВИЯТ БРОЙ НА ПЪРВИЯ
ВСЕКИДНЕВНИК. Английски-
ят “Дейли кърант” (The Daily
Courant) е самостоятелно из-
дание до 1735 г., когато се
слива с друг вестник. Първият
всекидневник, издаден от Еду-
ард Малет, се появява близо 100
години след първия вестник в
света. За такъв официално е
признат издаденият през 1605
г. в Страсбург Relation aller
Furnemmen und gedenckwurdigen Historien на
Йохан Карол.

1739 - В КОТЕЛ СЕ РАЖДА СОФРОНИЙ ВРА-
ЧАНСКИ, ВЪЗРОЖДЕНЕЦ (УМИРА 1813 Г.).
Ръкоположен е за свещеник през
1762 г. През 1765 г. се среща с
Паисий Хилендарски, след което
преписва и популяризира “Исто-
рия славяноболгарска”. През
1794 г. е ръкоположен за Вра-
чански епископ. Канонизиран за
светец от Светия синод на БПЦ
на 31 декември 1964 г.

1907 - УБИТ Е ДИМИТЪР ПЕТКОВ, МИ-
НИСТЪР-ПРЕДСЕДАТЕЛ НА БЪЛГАРИЯ (Р. 1858
Г.). Известен като Свирчо, ли-
дер на Народнолибералната
партия. Оглавява 27-ото пра-
вителство на България (1906-
1907). Паметник украсява лоб-
ното му място между СУ и
Орлов мост в София (на сним-
ката). На тази дата умират
още двама български премиери
- Драган Цанков (през 1911 г.) и
Иван Евстратиев Гешов (през 1924 г.).

1921 - РАЖДА СЕ АСТОР ПИАЦОЛА, АРЖЕН-
ТИНСКИ КОМПОЗИТОР И МУЗИКАНТ (УМИРА
1992 Г.). Известен
като големия обнови-
тел на аржентинско-
то танго. Пиацола иг-
рае важна роля в жи-
вота на великия кита-
рист Ал ди Меола, кой-
то издава албуми с творчеството на Пиацола.

Нова опашка на гущера

Юри МИХАЛКОВ

Руският газопровод
“Северен поток 2” наис-
тина представлява запла-
ха за Евросъюза и Запада
като цяло. Но не защото
по него щял да тече авто-
ритаризмът и влиянието
на Путин в Европа, както
твърдят твърдоглавите ев-
рорусофоби. А защото те
попаднаха в собствения
си антируски капан, откъ-

дето лъсна цялото им
двуличие и лицемерие
като политика и морал.

Неведнъж досега про-
тивниците на Русия
тръбяха, че 1224-киломе-
тровият газопровод ще е
икономически инстру-
мент на руската външна
политика върху държави-
те, които ще разчитат на
този енергоресурс. Зато-
ва те набиваха канчето на
западната общественост,
че “Северен поток 2” е
политически, а не иконо-
мически проект.

Такъв довод изобщо
не е свобода на мисълта,
а най-обикновена лъжа
или поне манипулация и
пропаганда. Последните
30 години след съветския
разпад няма случай, в
който руският газ да е
довел до оставки на ми-

нистри, камо ли и до па-
дане на цели правителст-
ва. Обратното, антирус-
ка политика водят стра-
ни, които получават рус-
ки газ. Кремъл не е кал-
кулирал този енергоре-
сурс като политическа
суровина, така че няма
основание това да се слу-
чи и със “Северен поток
2”, за чието довършване
останаха по-малко от
150 км до германския
бряг. Но срещу него
трябва да се лае, защото
трябва да се раздухва
руската заплаха в новата
Студена война.

А сега вижте какво
казва в интервю за спи-
сание “Шпигел” шефът
на фракцията на Евро-
пейската народна партия
в Европарламента Ман-
фред Вебер, който е мос-

тра на споменатите вече
русофоби: “Доколкото с
правителството на ФРГ
не може да постигнем
спиране на строителст-
вото (на газопровода),
Евросъюзът трябва да
използва тръбопровода
като лост във външната
политика.” Той предлага
да се обвърже експлоа-
тацията на газопровода с
“по-нататъшното поведе-
ние” на Русия. Подобен,
впрочем, е и подходът на
САЩ.

Ето как ЕС и Западът
паднаха в антируския си
капан - превръщат “Севе-
рен поток 2” в политиче-
ски инструмент. Изсмука-
ните от пръстите обвине-
ния срещу Русия щракна-
ха като реална имиджова
заплаха и констатация за
двуличието им.

ЕС в собствен капан

“Ние не предвиждаме
раздяла с никой. Нашият
електорат, нашите изби-
ратели, нашата партия,
ние си харесваме госпо-
дин Пеевски и смятаме, че
господин Пеевски напра-
ви много и за страната, и
за хората, особено в пан-
демичната криза, а за на-
шия електорат, да не го-
ворим.” Думите са на
зам.-председателя на
ДПС Йордан Цонев. Из-
речени са през януари, в
отговор на въпрос дали
движението предвижда

раздяла с емблематични
имена, към които има
негативни отношения в
обществото. Месец по-
късно стана ясно, че де-
путатът Делян Пеевски е
отново с най-много номи-
нации за листите на ДПС
от местните структури.
Последваха лаконични
отговори и мъгляви обяс-
нения ще го има ли или
няма да го има в листите.

Е, няма го. И настана
тишина. Най-харесвани-
ят, онзи, с когото парти-
ята не предвижда да се
раздели, отсъства. Нито
от централата на ДПС,
нито от Мустафа Кара-
дайъ, нито от почетния
председател Ахмед Доган
чухме ясен отговор.

Какво става? Да не би
Моделът да търпи промя-
на? Кой ще е новият Пе-
евски? Или ще са повече?
“Почистването” на ДПС
какво означава? Че парти-
ята се подготвя за откри-
то участие във властта? С

ГЕРБ очевидно. А ГЕРБ
готови ли са на подобна
стъпка? Избирателите им
склонни ли са на само-
убийствен компромис?
Щом става въпрос за власт
и пари - да!

Миналото лято, агони-
зирайки за пореден път
във властта, Борисов на-
тири така наречените
министри на Пеевски.
Владислав Горанов, Мла-
ден Маринов и Емил Ка-
раниколов станаха жерт-
ва на оцеляването на
Модела. Маринов днес
води листата на ГЕРБ в
Софийска област. Как се
очисти от “принадлеж-
ността към Пеевски”?
Или и това, както и масо-
вото одобрение на мест-
ните структури за Пеев-
ски, е поредният “филм”.

Казват, че Пеевски се
“потопил” заради раз-
следванията в САЩ, зара-
ди отношенията на Бори-
сов с Ердоган, заради...
Версии, версии... Сигур-

но има основание във
всяка.

 Да не забравяме оба-
че редовете от писмото
на Елисавета Панова,
съпругата на председате-
ля на Върховния касаци-
онен съд Лозан Панов, до
Борисов: “... научих от
лидера на опозицията
Бойко Борисов следното:
“без Пеевски нищо не
можеш да правиш в тази
държава, знаеш кой вла-
дее съдебната система”.

Делян Пеевски го няма
в листите на ДПС. Иван
Гешев обаче е главен про-
курор и пътят до него
минава през онзи, който
владее съдебната система.
Нещо да се променя? Не.
Формалната част на не-
формалното партньорст-
во остава скрита. Ортаци
в бизнеса, ортаци в поли-
тиката - тази връзка няма
как да загине с участието
или неучастието в едни
листи. Време е за нова
опашка на гущера.

Ина МИХАЙЛОВА

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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за игрални филми Бояна и ДЕФА (https://www.vbox7.com/
play:3fdfc76714). Но по социалистическо време тя не получи
подобаващо признание за подвига си нито в Съветския съюз,
нито в България. Не успях да открия дали й е присъдено
каквото и да е държавно съветско отличие, но, както често се
е случвало, то може да е било засекретено. В България й е
присъден посмъртно скромният орден “9 септември 1944 г.”
- първа степен, “за участие в антифашистката борба”. Не е ли
време тази върла несправедливост да бъде поправена, поне в
Русия? При нас няма как да стане. Засега.
Като прочетох написаното за нея, пред мен се изправи пле-
нително момиче, което не отстъпва от убежденията си дори
пред смъртта, дори когато нацистките “спецове” са разкъсва-
ли тялото й и са я подлагали на чудовищни изтезания, за да я
принудят да се разприказва. А то иска да чете в затвора
стиховете на Шилер и Гьоте в оригинал...
Нейният баща е известен македонски войвода, а и тя самата
е родена в драмското село Височен. Дано с тази публикация
не открехнем още една врата за братята северномакедонци, за
да обявят и нея за права македонка. Ами щом ние не я иска-
ме... Че какво стана отново тази година на националния ни
празник - пак сред героите бе споменат “големият български
патриот Иван Михайлов”, главорез и наркотрафикант, но не
прозвучаха имената на великана Яне Сандански и неговите
другари?! Бетер северномакедонците сме във фалшификации-
те, отнася ли се нещо до левицата.

Писано е за съветската разузнавачка “Фри-
да”, т.е. за Кръстана Янева, и е необясни-
мо защо днес тя е почти забравена.
Всъщност съвсем обяснимо е, защото този
печален факт е следствие от отрицанието
на сегашната ни власт за всичко антифа-
шистко и съветско-руско.
Българското момиче Кръстана. Което ра-
боти за руското разузнаване в антифаши-
стките групи на “Червения оркестър” -
мощна разузнавателна мрежа на Съветския
съюз в Германия по време на Втората
световна война. През 1977 г. по сценарий
на Антон Дончев с режисьор Иля Велчев
за Фрида е създадена копродукция “От
другата страна на огледалото” на Студия

Подготви
Христо ГЕОРГИЕВ

На стр. 11

Кръстана срещу
Гестапо
Късно ли е за поклон пред голготата на
момичето разузнавач от „Червения оркестър”?

През март 1941 г. Военна-
та комисия при ЦК на БКП
възлага изпълнението на реди-
ца задачи за съветското разуз-
наване на учителка, българска
комунистка, дъщеря на извест-
ния македонски революционер
Иван Янев - Кръстана. Тя изяс-
нявала разположението на нем-
ските войски на южната гра-
ница на България, събирала
сведения за военните обекти
по линията Кавала, Серес,
Драма в Гърция, където отива-
ла под предлог, че посещава
родното си село Височен. Една
от най-успешните нейни мисии
е запознанството и сближава-
нето с любовницата на нем-
ския полковник Ровел, който
командвал специална ескадри-
ла, правила аерофотоснимките
на пограничните укрепления
на южната граница на СССР.

През пролетта на 1942 г.
Центърът възлага на групата
“Арбати” да намери подходящ
човек, за да го изпрати легално
в Германия, където той би
могъл да изпълнява разузнава-
телна дейност. По тази причи-
на с Кръстана се среща зам.-
началника на групата “Арбати”
Стоян Шарланджиев, неин по-
знат от комсомолската и пар-
тийната работа. Той й предлага
да изпълни тази задача и Янева
се съгласява.

Посещавайки посолството
на Германия, Янева започва да
оформя документите си за обу-
чение в Берлинския универси-
тет, а паралелно с оформянето
на документите върви разузна-
вателната й подготовка, която
не минава без трудности, в ча-
стност възниква “бариера от
нравствен и морален характер”.

“Разузнавачи и резиденти на ГРУ”, Валерий
Кочик, Изд. дом Яуза, Ексмо, 2004 г.

С. Шарланджиев си спомня:
“Веднъж Танка ме попита

трябва ли тя като жена да
встъпва във връзки с мъже.
Казах и, че е възможно и това
да бъде необходимо. Харак-
терът на разузнавателната
дейност е такъв, че от нас
може да потрябва всякаква
жертва. Но трябва да сме го-
тови да преодолеем в себе си
не само страха, но и отвра-
щението, защото става дума
за съдбата и живота на хиля-
ди хора”.

През ноември 1942 г.
Кръстана, вземайки псевдоним
“Фрида”, отпътува за Германия,
където работи успешно 5 месе-
ца, но на 27 април 1943 г. е
арестувана от Гестапо и на 23
октомври 1944 г. е екзекутира-
на.

“Енциклопедия на военно-
то разузнаване на Русия”,
Александър Колпакиди, 2004
г.

След разгромяването на
групата на Харнак, Шулц-Бо-
зейн и Щьобе нелегалните на
Зефков продължават работата.
Неговата група е разгромена
чак през 1944 г., когато са аре-
стувани ръководителите на гру-
пата и около 100 нейни участ-
ници. Но и след това оцелелите
продължават да предават ин-
формация на Центъра.

Именно с тази група е била
свързана К. Янева (“Фрида”,
“Хелга”, “Герда”), българка по
националност, изпратена на ра-
бота в Германия през есента на
1942 г.

Кръстана Янева е родена
през 1914 г. в семейството на
македонския борец за свобода
Иван Янев. Баща й загива, през

1919 г. умира майка й. Възпи-
тава се при леля си. На 16 го-
дини като гимназистка по-
стъпва в бойната организа-
ция Съюз на работническата
младеж в България, а през
1933 г. - в Българския общ Съюз
на трудовите студенти. От
1938 г. работи като учителка
в интерната за деца сираци в
София. През 1940 г. влиза в не-
легалната организация БКП.
По същото време започва да
сътрудничи на Управлението
на разузнаването.

През 1942 г. Янева е изпра-
тена в Берлин със задачата да
установи връзка с организаци-
ята на ГРУ в Берлин, ръководе-
на от Клара Шабел. В Берлин
тя постъпва в университета
“Фридрих-Вилхелм”, като дори
успява да получи там стипен-
дия. Към времето на нейното
пристигане обаче Клара Шабел
вече е била арестувана. Кръста-
на успява да се свърже с група-
та на Съпротивата - най-веро-
ятно с групата на Антон Зеф-
ков. Работата й е разнообраз-
на: тя събирала информация,
работела като куриер, наблю-
давала военните жп превози и
дори била помощничка на ра-
диста...

Превод от руски Велиана
ХРИСТОВА

“Страници из техния жи-
вот” (Спомени и очерци),
Стоян Стоименов, трето
допълнено издание, Партиз-
дат, 1984 г.

Из “В леговището на вра-
га (Кръстана Янева)”:

В края на 1964 г. попаднах
на писмо, писано през 1943 г.
от Кръстана Янева в берлин-
ския затвор Алт Моабит, къде-
то бяха затворени  през 1933 г.
Георги Димитров, Благой По-
пов и Васил Танев. Писмото
силно ме заинтересува. Коя е
тази Кръстана Янева? В био-
графичната справка, която про-
четох, се казваше: “Загинала
през 1944 г. във фашистка Гер-
мания, където изпълнявала спе-
циална задача.” Потърсих пор-
трета й. Щом го зърнах, някакъв
познат и мил образ ме освети.
Познавам тая девойка! Колко
пъти тя беше идвала в “Нов
свят”.

Кой е могъл тогава да пред-
положи, че в тая нежна и крех-
ка девойка, с малък ръст и умна
глава, се крие такава героиня?
Обзе ме силно желание да про-
уча всички факти около нейния
живот, да разкрия дейността й
в Берлин. Издирих роднините
й, хората, с които е дружала и
съвместно се е борила, проучих
нейния начин на живот, харак-
тер, воля и революционна дей-
ност. Много снимки, сведения
и документи събрахме за нея.
Добрахме се и до нейни писма,
изпращани от затвора в Бълга-

рия, грижливо пазени повече от
две десетилетия от нейни близ-
ки другари и роднини.

... Около 1935-1941 г.
Кръстана Янева идваше кога
сама, кога с другари в книгоиз-
дателство “Нов свят”. Оттук си
набавяше почти всяка новоиз-
лязла съветска и българска ре-
волюционна книга... От целия
й образ лъхаше интелигент-
ност, чистота, свежест. Обли-
чаше се добре (някои казваха -
елегантно), беше внимателна с
хората...

Минала суровата школа на
РМС, Кръстана Янева влиза
през 1939 г. в редиците на
БКП, където развива всеотдай-
на дейност до края на своя
кратък, но героичен живот.
През 1941-1942 г. тя е в помощ
на Военния център при ЦК на
БКП, като остава неразкрита
при извършените големи арес-
ти през пролетта на 1942 г...

Ръководството на софийска-
та партийна организация я оп-
ределя за секретар на Втори
партиен район, но междувре-
менно пред нея се поставя дру-
га отговорна и опасна задача -
да замине за Берлин, където да
работи по линията на съветско-
то военно разузнаване “Напра-
ви ми впечатление - изтъква
другарят, който й дава
връзка “по-нагоре” - голяма-
та скромност и всеотдайност,
с която Танка прие поръче-
нието. Уредих предаването и
заминаването й веднага.”
Кръстана Янева урежда паспор-
та си под предлог, че заминава
в Германия да усъвършенства

немски език, който тя владееше
добре.

На 10.11.1942 г. смелата
конспираторка заминава с ре-
довен паспорт. По дадена па-
рола от София Танка се свързва
с хората от съветското военно
разузнаване в Германия...

След близо шестмесечна на-
прегната, пълна с опасности
дейност, тя попада в ръцете на
Гестапо... Започват тежки ин-
квизиции. Танка се държи геро-
ично. Не издава връзките си
нито в Германия, нито в Бълга-
рия. Танка е знаела у нас по
име връзките, но никого не из-
дала... Хвърлят я в затвора
“Моабит”, а след това в жен-
ския затвор на ул. “Баринус”
№10 в Берлин. На 22 юни 1943
г. нейното дело се гледа от
Върховния военен съд, който я
осъжда на смърт.

Започват страшните дни в
очакване на екзекуцията, които
тя понася с хладнокръвие и ку-
раж. Това личи от нейните пи-
сма и бележчици, които успя-
вала да прокарва през дебелите
стени на фашистката тюрма.
“На въпроса ти защо - отго-
ворът е само един - осторож-
но пише тя от затвора на своя
близък другар и приятел Лю-
бен Дорчев (загинал геройски
на 7 май 1945 г. в Пражкото
въстание) - защото обичам
хората и децата.”

“Все пак намерих сили и
мога - пише му тя в друго
писмо - да те уверя, че ще по-
неса с твърдост и най-тежко-
то - не ще хленча. Надежда и
кураж не губя... Душата ми е
изпълнена с любов, вяра и
надежда. Досега в нещо не
съм се разколебала - хубаво
ще бъде, но това хубаво ще
се откупи с много жертви, за-
това обичайте човешката
любов и стремежа към хуба-
вото...”

Белгийката Бети Депелсе-
нер, съкилийничка в затвора на
Кръстана Янева, в писмо от
Брюксел от 10 юни 1947 г. до
Бойка Караянева, братовчедка
на Кръстана, съобщава за
държанието й в затвора.

“... Да, Танка беше наис-
тина моя сестра. Аз се възхи-
щавах преди всичко от енер-
гията й при всички изпита-
ния. Човек не би очаквал
това, когато я види, но при
разговор се чувстваше една
силна и същевременно много
чувствителна душа. Занима-
нията й в Берлин не бяха
много приятни. Няколко дни
след като се разбрахме с нея,
тя дойде при мен в шивалня-
та. Всяка имаше машина за
шев и шиехме сутрин от 7,
вечер до 6.30 часа за една мод-
на къща в Берлин...

Кръстана Янева. Българска
комунистка и от 1940 г.
съветска разузнавачка...
През 1943 г. е арестувана,
гилотинирана със 17 други
участнички в Съпротивата.
По свидетелства на
затворнички, преди
екзекуцията е казала:
“Ако ми е съдено да умра,
няма да умрат нашите
идеи. Други ще ги развият”
Исторический клуб-
https://ok.ru
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Направих си лично
няколко теста. За участие
в организирани престъпни
групи. За валута в офшор-
ки. За връзка с корупци-
онни схеми и сделки. За
кюлчета и пачки. За при-
надлежност и картонче в
Държавна сигурност.
Преди и сега.

Тестваха ме за шуро-
баджанащина, за кумгейт,
за тъстгейт, за суджук-
гейт, за всички останали
гейтове... За взети обще-
ствени поръчки и израз-
ходвани неправомерно
европейски средства по
партийна линия. За лични
асансьори в апартамента
ми. За къщи за гости и
тъщи, за балдъзи и любов-
ници. За компромати и
доноси срещу колеги и
приятели. За личен при-
нос в упадъка на нравст-
веността, колапса на ико-
номиката, кризата в здра-
веопазването и грамот-
ността.

Направих си и специ-
ален тест за купуване и
продаване на гласове, за
продаване на национални
паспорти на чужди граж-
дани, за носене на фалши-
ви чували за вота, за не-
позволена скорост по
пътищата и новите маги-
страли ...

Всички тестове се
оказаха отрицателни.

Платих си доброволно
и ми взеха проба и за ко-

По истински случай
Тестовете ми за кюлчета и сделки са отрицателни, антитела срещу
досегашния парламент имам, но сега ми предлагат още 30 нови вируса

Лозан ТАКЕВ

ронавируса. Той единст-
вен излезе положителен.
След месец и нещо лече-
ние, след денонощно бде-
ние на деца и внуци, анти-
биотици, кръвни картини,
рентгени и частни линей-
ки до болница “Токуда”
превъзмогнах и КОВИД-
19 още през 2020-а.

И сега през 2021-ва
имам вече антитела за
всички гореизложени ви-
руси и болести на Пре-
хода и демокрацията. И
за последния гад, дошъл
от прилепа в Ухан и под-
крепен от Националния
оперативен щаб с лично-
то участие на здравните

няколко министри и на
единствения премиер -
спасител на Балканите и
на Европа.

Сега обаче съм под
угрозата на 30 съвсем
новорегистрирани в ЦИК
вируса, които с държав-
ни и други средства за-
почват да ме агитират да
се ваксинирам, като гла-
сувам непременно за тях.
Предлагат ми масово аст-
ри и други цветя, щото

модерните и пфуй вакси-
ни били кът, а на спътник
да ме качат не се и сещат.

Колебая се. Нали
имам антитела още от до-
сегашната работа на 44-
тото Народно събрание и
неговото законотворчест-
во! Под какви ли не наци-
онални наименования са
тези вируси. Не мога да
се изправя, нямам Воля,
нито КОД за същите про-
мени, които текат от го-

дини и все ни тласкат към
дъното на нашите
възможности. В “НИЕ,
Гражданите” е пълно със
селяни, почти съм сигу-
рен  че Възраждане не
може да има, а в АБВ са
недостатъчни буквите за
нови подвизи и дела.
Съмнителна е и Българ-
ската прогресивна линия.
В движение “Заедно” по-
отделно са все стари му-
цуни. Не вярвам, че има и

такъв народ! И в “Граж-
дани на протеста” не са
читави листите на проте-
стиращите. Глас народен
стига единствено до ман-
датната държавна субси-
дия. А в Благоденствена
обединена гордост (БОГ)
са предимно атеисти...

Купен и продаден
корпоративен вот ще има
и при ГЕРБ и СДС. Сре-
щу него, разбрахте, имам
антитела. И Демократич-
на България, и Правото и
Общество за Нова Бълга-
рия, БСДД, Атака, да не
говорим за НФСБ и апте-
ките, ДПС, МИР... Обе-
динени  и разединени па-
триоти пък са обикнове-
ни и доказани оксиморо-
ни - някои от десетиле-
тия, други отскоро...

Затова не ми остава
нищо друго, освен да
кажа “Не подкрепям из-
броените!” Защото искам
да се опазя от заразата и
да съм здрав през следва-
щия пандемичен мандат,
белким в края му дойдат
и истинските ваксини за
ваксинационния период!

Танка редовно получава-
ше вашите колетчета и се
радваше, когато можеше да
ни даде сапун, паста за зъби
на мен и Жермен Шнайдер,
която не получаваше нищо...

Мога да ви кажа, че през
цялото време, през което по-
знавах Танка, тя не загуби
нито за миг кураж.
Понякога беше непримирима
при мисълта, че може да бъде
екзекутирана, но вашите пи-
сма винаги я ободряваха, тя
казваше: “Дори да трябва да
загина, нашите идеи не ще ум-
рат. Други ще продължат с
по-голяма жар.”

Танка със своята просто-
та беше истинска героиня, без
да изтъква своята дейност и
интелигентността си. Жалко,
че днес не е между нас. Тя
говореше за България като
за страна, пълна с цветя и
слънце, и ние се надявахме да
се видим по-късно...”

За първите си впечатления
от Кръстана Бети Депелсенер
е записала следното: “Българ-
ката Танка, осъдена на
смърт. При запознанството
си ние се изяснявахме на нем-
ски. Тя е дребничка, с много
живи очи и усмивка, която
озарява лицето й. Танка е на
29 години... Танка ми изглеж-
да още под въздействието на
своята присъда и ужасните
мигове, които са я предхож-
дали по време са следствие-
то... Всяка вечер е в треска...”

Повече от 17 месеца хитле-
ристките зверове я държат в
затвора със смъртна присъда.
На 13 октомври 1944 г. по на-

реждане на Върховния военен
съд тя е преместена от затвора
в Берлин в Хале, където на 23
октомври бива екзекутирана.
Тленните останки на Танка са
погребани заедно с останките
на много съветски бойци, заги-
нали мъченически в Хале...

Из “Под сянката на гило-
тината”, документална по-
вест, Христо Горов, Военно
изд., 1977 г.

... На третия ден, 22 юни,
заседанието на съда продължи
само половин час - толкова бе
необходимо за прочитане на
присъдата. Кръстана, решена да
понесе твърдо и най-лошото,
застана между червените тоги -
съдиите - и черните униформи
на гестаповците.

Председателят на третия
състав на Имперския съд Шма-
узер...: “В името на германския
народ Кристина Иванова Яне-
ва, конспиративно име Фрида,
родена на 27 септември 1914
година във Височен, България,
намираща се под арест поради
участие в заговор против Тре-
тия райх и Адолф Хитлер и за
извършване на шпионаж в пол-
за на неприятеля, третият
състав на Имперския военен
съд, заседавал на 20, 21 и 22
юни 1943 година в Берлин, след
като изслуша и призна обвине-
нието на господин върховния
прокурор за юридически обос-
новано, реши:

Подсъдимата Кръстaна
Иванова Янева, разузнавачка на
Червената армия през 1942-
1943 година, се е свързала с
членове на организацията на
Харо Шулце-Бойзен и Арвид
Харнак и е предавала от Бер-
лин на съветското разузнаване

важни икономически, политиче-
ски и военни тайни, за което се
лишава граждански права и се
осъжда на смърт.”

[Из писмо на Кръстана
Янева до Грета Кукхов]:

“Когато ме задържаха, ня-
мах представа какво знаят.
Ако знаеха всичко, отдавна
биха ме убили. Но те не узна-
ха всичко и не ще го узнаят...
Гестаповци и абверовци се
опитаха да ме спечелят за
пъклените си дела. Подхвър-
ляха ми какви ли не примам-
ки. Напразно обаче. Аз не
продадох своя идеал. И не ще
го продам, каквото и да пред-
приемат против мене. Срещу
смъртта няма лекарство, но
аз ще понеса своя кръст. Ще
остана докрай бодра и храб-
ра, не ще посрамя своя народ.

Днес получих писмо от мо-
ята клета леля. Винаги, кога-
то чета писмата й, сърцето

ми кърви. Аз останах от мал-
ка без родители, тя ме отгле-
да, обичам я като майка. И
тя ме обича като своя рожба.
Ето толкова вече месеци леля
Злата живее в мъчителна не-
известност. Денем и нощем
мисли за мене и се моли за
живота ми. И аз се моля за
живота си, но не на бога, а на
Червената армия. Искам да
се надявам, че тя ще дойде,
преди да сменя квартирата”...

Бих се радвала, ако ми из-
пратиш “Дон Карлос” или
стихотворения от Гьоте или
Уланд...”

Из интервю на Исак Гозес
с Кирил Янев, “Шоу Блиц бг”,
18.01.2021 г.:

Години след това журна-
листът Кирил Янев тръгва по
следите на рано отнетия й жи-
вот. Той намира хазяйката на
българката. Научава, че моми-

чето е било измъчвано 49 дни и
осъдено на смърт чрез гилоти-
ниране. По заповед на Хитлер
така са умъртвявали жените от
“Червеният оркестър”. Мъже-
те са бесели на корда от пиа-
но...

На съобщение в местния
вестник, който търси свидетели
на последните дни на българка-
та, се отзовава дърводелецът на
затвора. Пред българския жур-
налист той казва: “Един ден
шефът ми нареди да направя
малък ковчег за една българ-
ка. Тя е дребна. Като й мах-
нем главата, става дете”.
Следващата среща на Янев е с
надзирателката на затвора фрау
Райзенбух. Тя отказва да гово-
ри, но написва: “Получих за-
повед за изпълнение на при-
съдите на рускиня, полякиня
и една българка. Нея я изве-
дох последна. Излъгах я, че
има свиждане. В дъното на ко-
ридора, срещу подпис, я пре-
дадох на двама мъжаги с гу-
мирани дрехи и маски. Те я
вкараха в специална стая, за-
твориха вратата и... край”.
Фрида е погребана в руското во-
енно гробище в Берлин.”

На кръстовището на улици-
те “Патриарх Евтимий” и
“Граф Игнатиев”, където е бил
Домът за сираци, е имало пло-
ча с името на разузнавачката.
Три години след 10 ноември
1989 годинa тя е махната. Ки-
рил Янев искал да я прибере и
съхрани, но работникът, който
я трошил, обяснил, че му е нуж-
на, за да се отчете.

В Германия, в дома, където
е живяла антифашистката
Кръстана Янева, паметната
плоча седи непокътната.

Кадър от филма “От другата страна на огледалото”,
в главната роля е Ренета Дралчева
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Ако не бъдат отсечени пипалата на сега властващия
октопод, ни чака ново робство, казва водачът
на листата на „БСП за България” в Хасково

Интервю на Велиана ХРИСТОВА

ВЕЛИЗАР ЕНЧЕВ:

На 4 април трябва
да гласуваме
за радикална промяна

ВЕЛИЗАР ЕНЧЕВ е роден през 1953 г. в гр. Гълъбово,
Старозагорска област. Журналист, дипломат, универси-
тетски преподавател. Завършва журналистика в СУ.
Защитава докторат по международно право и междуна-
родни отношения. Преподавател е по балканистика в СУ.
Журналист и телевизионен водещ с 35-годишен стаж.
Работил е във в. “Работническо дело”, в секция “Периоди-
чен печат” към Комитета за култура, във в. “Отечествен
фронт”. Кореспондент на БНТ в бивша Югославия от
1987 до 1993 г. Посланик в Хърватия от 1997 до 2002 г.
Бил е народен представител в 43-тото НС. В момента
води предаване в БСТВ. Владее английски, сърбохърватски
и руски език. За предстоящите парламентарни избори е
водач на листата на “БСП за България” от гражданска-
та квота в 29-и МИР - Хасково.

 Един журналист в парламен-
та. Велизаре, като депутат жур-
налистът отличава ли се от  ос-
таналите?

- Може би единствената разлика
е, че от 15 години имам една соци-
ална кауза - реституция на труда на
поколения българи, които след 1989
г. се оказаха в периферията на жи-
вота. Най-онеправдани от прехода
са пенсионерите, които се осигуря-
ваха при социализма, а получават
мизерни пенсии при дивия капита-
лизъм.

От 2006 г. съм говорител на пен-
сионерските съюзи. Вече 15 години
координирам работата на пенсионер-
ските организации в България. В мо-
мента “Съюз на пенсионерите 2004”,
оглавяван от Валентина Николова, е
центърът, около който се обединяват
регионалните пенсионерски организа-
ции. Генералната ми цел е една - акту-
ализиране на всички пенсии!

Ние се борим за вдигане на база-
та на пенсиите, а не за подаяния от

50 лева по Коледа и Великден. А
БСП е единствената политическа
сила, записала в програмата си това
обещание - справедлива индексация
на всички пенсии!

Ако вляза в 45-ото Народно
събрание, една от първите ми задачи
ще е да предложа законови промени,
позволяващи в бюджета да бъде въве-
дена 13-а пенсия. Не е нормално да
спасяваме една частна банка с 2
милиарда лева, а да не могат да се
дадат пари за 13-а пенсия!

Също така ще внеса в бюджетна-
та комисия на Народното събрание
искане на Инициативния комитет за
защита на пенсионерите, плащали
ергенски данък преди 1989 г. За да
се прекрати дискриминацията към
тези хора, ще предложа в Кодекса за
социално осигуряване нов член, кой-
то гласи: “Пенсионерите, които не
са сключили граждански брак, за
всяка година плащан ергенски данък
получават допълнителна месечна
добавка в размер на 1,1 на сто от
пенсията си”.

 ГЕРБ с управлението си, ос-
вен че се обогатиха, донесоха на
страната много беди. Откъде
трябва да започне оздравяването?

- Преди да започне оздравяване-
то, трябва да направим ревизия на
държавната хазна, за да разберем в
какво състояние са финансите на
държавата. Само от началото на го-
дината кабинетът изтегли три заема
и вече сме задлъжнели с нови 700
милиона лева. Министерството на
финансите е “черна дупка”, погълна-
ла милиарди, непрозрачно изхарче-
ни от това правителство - през гла-
вата на парламента или раздадени от
премиерската джипка.

 Конкретно за Хасково и реги-
она, кои проблеми са най-спешни
за решаване?

- На първо място е социалното
неравенство. На второ - хроничният
проблем с водата, който измъчва ця-
лата област. На трето - разрушаване
на феодалния модел на управление в
общината, което е общонационална
цел. В малките населени места ГЕРБ
и компания са овладели не само
местната власт, но и целия стопан-
ски живот. Пипалата на този окто-
под трябва да бъдат отсечени, иначе
ни чака ново робство.

 Като международник как
виждаш участието ни в инициа-
тиви като “Три морета”? Трябва

ли да се промени политиката ни
на откровено слагачество?

- Инициативата “Три морета” е
перфидна антируска акция, прикрита
като план за икономическо и търгов-
ско обвързване на страните от Бал-
тийско, Адриатическо и Черно море.
Промяна във васалната ни външна
политика е възможна, само ако ГЕРБ
бъдат трайно отстранени от властта.
Не може зависими от криминалните
си биографии хора да са в изпълни-
телната власт и да очакваме незави-
сима и достойна външна политика.

 Смяташ ли, че парламентът
трябва да е по-активен в решава-
нето на забатачените проблеми
със Северна Македония?

- Приятно съм изненадан, че в
44-тото Народно събрание се по-
стигна пълен консенсус между всич-
ки политически сили около рамкова-
та позиция за отношенията ни с Ре-
публика Северна Македония. Това е
от малкото произведени документи
на този парламент, заслужаващ най-
висока оценка. Но ако депутатите
от този парламент се бяха намесили
в работата на МВнР преди 1 август
2017 г., когато се подписа българо-
македонският договор за приятелст-
во, сега нямаше да се чуват отчаяни
призиви за денонсиране или за анекс
към договора.

Тук най-голяма е вината на
ВМРО и на нейния председател,
който е идеолог на този порочен
договор, с който подарихме членст-
во на Скопие в НАТО срещу голи
обещания за ревизия на македонист-
ката история.

 Какво бъдеще ни трябва - хо-
могенна Европа с централа в Брюк-
сел или Европа на силните нацио-
нални държави?

- При първия вариант Европей-
ският съюз донякъде ще копира Съе-
динените американски щати, което
едва ли е най-доброто за национал-
ните държави. При втория се пола-
гат основите на бъдеща дезинтегра-
ция на ЕС, способна да повтори
разпада на СССР. Всъщност двата
варианта са крайности. А всяка край-
ност в европейската политика е за-
литане към непредвидими геополи-
тически последици.

В същото време Брюксел трябва
да има пълномощия, за да се проти-
вопостави на тоталитарни практики
на национални правителства, какви-
то наблюдаваме в Унгария и Полша.
В Будапеща Виктор Орбан мачка
опозицията, а във Варшава управля-
ва кабинет, въвеждащ средновековни
мерки като забрана на абортите. Рано
или късно Брюксел трябва да има
единна външна политика и обща от-
брана - две стратегически цели, кои-
то ще направят ЕС равнопоставен на
САЩ и Китай в геополитически план.

Политиката на разумни баланси
в ЕС, от една страна, и на отчитане
на интересите на националните
държави, от друга, не може да се
реализира от политици като Бойко
Борисов, които са всичко друго, но
не и държавници. Затова на 4 април
трябва да гласуваме за радикална
промяна, която може да се извърши
само от БСП.

Ïðîìÿíà âúâ
âàñàëíàòà íè
âúíøíà ïîëèòèêà
å âúçìîæíà, ñàìî
àêî ÃÅÐÁ áúäàò
òðàéíî îòñòðàíåíè
îò âëàñòòà

“

Ùå âíåñà â
ïàðëàìåíòà èñêàíå
çà çàùèòà íà
ïåíñèîíåðèòå,
ïëàùàëè åðãåíñêè
äàíúê ïðåäè 1989 ã.

“
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Eдин век от първото
представление през 1921 г.
на първия професионален
театър във Варна се
навършва на 12 март. С по-
становката на “Инстинктът”
от Анри Кестмекер дирек-
тор-режисьорът Стоян
Бъчваров, един от пионери-
те на българския театър, по-
ставя началото на театрално-
то летоброене във Варна,
припомня Виолета Тончева,
пиар на ТМПЦ - Варна.

Точно 100 години по-
късно екипът ще поднесе
премиерата на юбилейния
спектакъл “100”, дело на ре-
жисьора Боян Иванов, хо-
реографката Татяна Соколо-
ва, сценографката Елица Ге-
оргиева, с участието на всич-
ки 24 актьори от сегашния
състав. Отказът от обичай-
ния концерт-спектакъл с кон-
ферансие, към който се при-
бягва в подобни случаи, е
родил идеята за атрактивен
спектакъл, различен от всич-
ки други. Той е посветен
основно на театъра, но не
само на Варненския театър,
а на актьора и на театъра
въобще, без да се пренебрег-
ва чувството за хумор. “100”
ще се играе няколко пъти, за
да стигне, в условията на
КОВИД, до по-голяма пуб-
лика от разрешените 30% за
една зала. По-късно спек-
такълът, вече без историчес-
кия фокус, ще влезе в посто-

„Метеор” гостува в
Пловдив с „Еx corpore”

“Метеор” представя програма-
та “Еx corpore” в Първо студио на
БНР Пловдив с вход свободен и
предварителна регистрация на
metheorg@yahoo.com.  Актьорски
уъркшоп на Леонид Йовчев ще се
състои на 14 и 15 март; Стефан
Дончев ще направи презентация на
дигитални апарати за сценична упо-
треба (16); Боян Манчев ще изнесе
лекция на 17-и, дискутант е Ани
Васева, след което ще бъде предста-
вена новата му книга “Свобода въпре-
ки всичко”, както и поредицата не-
гови книги, появили се в последната
година на български, японски, френски
и английски. На 18 март е представ-
лението “Ex corpore”, реж. Ани Васе-
ва, теория Боян Манчев, дигитални
апарати Стефан Дончев, музика
Кристоф Печанац/Klimperei, с участи-
ето на Леонид Йовчев, Грета Гичева,
Катрин Методиева. На 19-и публика-
та ще види “Хиджиката, самураят
от Севера” на същия екип, с участи-
ето на Леонид Йовчев. Проектът е
част от програмата “Наследство”
на Пловдив - Европейска столица на
културата 2019, и е осъществен с
финансовата подкрепа на програма
“Култура” на Столичната община и
МК. Дейността на “Метеор” през
2021 г. се осъществява с помощта на
НФ “Култура”. Гостуването на “Хи-
джиката, самураят от Севера” в
Пловдив е подкрепено от МК.

Три млади художнички
представя галерия
„Структура”

“Чух трептене на крила през
прозореца/ I heard a flutter of wings at
the window” е озаглавена съвместна-
та изложба на София Грънчарова,
Марта Джурина и Мария Налбанто-
ва, която се открива в столичната
галерия “Структура” с вернисаж на
16 март от 17 до 21 ч. Творбите ще
може да се разгледат в арт салона
на ул. “Кузман Шапкарев” 9 до
30 март. Изложбата се осъществява
от фондация “Културни перспекти-
ви” в партньорство с галерия
“Структура”, с финансовата под-
крепа на Министерството на култу-
рата и Столичната община. В рам-
ките на проекта на 21 март от
11 ч. ще бъде проведен уебинар с проф.
Орлин Тодоров. Темата на онлайн
събитието ще е “Психоанализа на
сънищата” и ще се излъчва на живо
през фейсбук каналите на PRAKTIKA,
фондация “Културни перспективи” и
галерия “Структура”.

“Ex corpore”

1120 спектакъла в
един театрален век
ДТ „Стоян Бъчваров” във Варна
празнува юбилея си с богата
и разнообразна програма

янния репертоар на театъра.
В празничната програма

преди премиерата на “100”
ще бъдат поднесени цветя
пред паметника на кмета
Иван Церов, радетел за по-
строяването на Варненския
театър, и ще бъде открит
бюст на патрона Стоян
Бъчваров в партерното фо-
айе. Три изложби - костю-
мографска, с архивни теат-
рални афиши и документал-
на “100 години Варненски
театър”, ще посрещнат зри-
телите в паметния ден.

Изтъкнатият театровед
Никола Вандов работи по-
вече от година над лето-
писа на Варненския те-
атър, в който са отразени
всички 1120 спектакъла в
100-годишната му исто-
рия. Освен в богатия ар-
хив на Варненския театър,
той се е запознал с всички
документални материали
по темата в РБ “Пенчо
Славейков” и Държавния
архив на Варна, за което
са му оказали съдействие
Кристияна Димчева и Емил
Демирев от библиотеката,
както и Владимир Влади-
миров и Гергана Георгиева
от ДА - Варна. Летописът
ще бъде публикуван в изд.
“Валентин Траянов” - Со-
фия. Подготвя се фотоал-
бум със снимки от 100
знакови постановки на
Варненския театър.

Прояви, посветени на
юбилея, ще има през цялата
година, но основните акцен-
ти са през март. В парт-
ньорство с ГХГ “Борис Ге-
оргиев” на 19 март в гале-
рията ще бъде открита из-
ложба живопис “Григорий
Лебский - забравеният ху-
дожник на театъра и опера-
та във Варна”. Изкуствовед-
ката Пламена Рачева, дирек-
торка на ГХГ, ще представи
този интересен творец,
дошъл с белогвардейските
емигранти в България, рабо-
тил дълги години в театъра
и операта на града. Друг
партньорски проект между
театъра и галерията подгот-
вя за юни изложба сцено-
графия и живопис “Паралел-
ни светове”, посветена на
сценографа Тодор Игнатов
(1951-2020), отдал целия си
творчески път на Варнен-

СНИМКА ТМПЦ - ВАРНА

ския театър.
Интересни събития

предстоят и на 27 март, Све-
товния ден на театъра.
Проф. Пламен Марков, про-
дуцент на документалния
филм на НАТФИЗ “100 го-
дини Кръстьо Мирски”, ще
говори за творчеството на
видния режисьор и педагог,
роден във Варна, поставял
и във Варненския театър.

Преди “Любовникът от
ZanziБар” от Ели Саги, по-
становка на Атанас Атана-
сов, с която бе открит юби-
лейният стотен сезон, ще
бъдат връчени годишните
награди “Златна маска
2021”. Теодора Димова ще
обяви регламента на нацио-
налния конкурс на Варнен-
ския театър за нова българ-
ска драматургия, на който
известната писателка е
председател.

Пианистът Евгений Кисин ще
изнесе рецитал в зала „България”

Виртуозът Евгений Кисин се
включва в сезона на Софийската фил-
хармония. На 11 март в зала “Бълга-
рия” изключителният пианист ще из-
несе рецитал с творби от Берг, Гершу-
ин, Хренников и Шопен, научи ДУМА
от Кремена Николова-Флор, реклама
и връзки с медиите на Софийската
филхармония. Идеята за тази програ-
ма се ражда по време на изолацията
миналата година, която музикантът
прекарва в Прага. На пръв поглед кон-
трастните произведения са обединени-

СНИМКА СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

от мотива за любовта, казва Кисин. “Аз
съм всеяден човек, има много музика,
която обичам, така че се надявам само
на едно: да живея достатъчно дълго, за
да имам време да изсвиря всичко.”

Руският пианист, започнал като
дете-чудо, днес е сред най-уважавани-
те виртуози в света на класическата
музика. Роден в Москва през октомври
1971 г., той започва да свири по слух
и да импровизира на пиано на 2 годи-
ни. На шест постъпва в Московското
музикално училище “Гнесини”, където
е ученик на Анна Кантор. Тя остава
единственият му учител и до днес е
като част от семейството му. На де-
сетгодишна възраст е дебютният му
концерт, на който изпълнява Концерт
за пиано на Моцарт К 466. Изнася
първия си самостоятелен рецитал в
Москва една година по-късно. През
март 1984 г., на 12-годишна възраст,
изпълнява Концерти за пиано 1 и 2 на
Шопен в голямата зала на Московска-
та консерватория с Московската
държавна филхармония под диригент-
ството на Дмитрий Китаенко.

Първите изяви на Кисин извън
Русия са през 1985 г. в Източна Евро-
па; година по-късно е първото му тур-
не в Япония. През 1987 г. дебютира
на Берлинския фестивал. През 1988 г.
обикаля Европа с “Московските вир-
туози” и Владимир Спиваков; дебюти-
ра в Лондон с Лондонския симфони-
чен оркестър под ръководството на
Валерий Гергиев. През декември с.г.
участва с Херберт фон Караян и Бер-
линската филхармония в новогодишен
концерт, който се излъчва в много
страни. Изпълнението се повтаря след-
ващата година на Великденския фести-
вал в Залцбург.

През 1990 г. Кисин прави първото
си участие на BBC Promenade Concerts
в Лондон; дебютира в Северна Аме-
рика с Нюйоркската филхармония,
дирижирана от Зубин Мета. Открива
стотния сезон на Карнеги хол с гран-
диозен дебютен рецитал, записан на
живо от “BMG Classics”. Кисин е но-
сител на музикални награди от цял
свят. Почетен доктор е на престижни
университети.
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В по-голямата част от страната още сутринта
валежите ще спрат, най-късно - след обяд,
в югоизточните райони. От запад облачността
временно ще се разкъсва и ще намалява.
Ще духа до умерен вятър от север-североизток.
Вечерта от запад-северозапад облачността
отново ще се увеличи. Атмосферното налягане
ще е по-високо от средното за месеца.

ВИДИН
5c

СОФИЯ
4c

САНДАНСКИ
5c

ПЛЕВЕН
3c

РУСЕ
3c

ПЛОВДИВ
8c

ВАРНА
5c

БУРГАС
7c

СЪБОТА ВТОРНИКДНЕС ПЕТЪК ПОНЕДЕЛНИКНЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Постарайте се да избегне-
те конфликтните ситуа-
ции с близките. Проявете
компромиси.

ОВЕН

Очаквайте от любимия
определени действия и
решителни постъпки, но и
нерешително мълчание.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Не е изключено враменно
охлаждане в отношения-
та с близките, чак пълно
отчуждение.

22 май - 21 юни

РАК

Трудно ще работите на
пълна мощност. Докато
оставите нещата на са-
мотек, подхванете друго.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Денят е свързан с изкуше-
ния и провокации. Присъ-
щата ви независимост
добива крайни форми.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Основен въпрос ще бъдат
тайните и тяхното за-
пазване. Звездите вещаят,
че ще ви е трудно.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Набележете сутринта
цели и действайте през
деня за осъществяването
им. Следвайте своя план.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Прекрасен ден, за да до-
ведете до край позабра-
вени дейности. Не мързе-
лувайте.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Любимият ви човек може
да действа обратно на ва-
шите постъпки. Апелирай-
те да прояви разбиране.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Решаващи за успехите ви
са професионализъм, прак-
тически опит и отчитане
на всички детайли.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Любимият ви човек ще
иска да събеседвате. Не го
обиждайте, като приклю-
чите разговора набързо.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

И най-малките пропуски
ще бъдат гледани под
лупа, но околните са доб-
рожелателни към вас.

ХОРОСКОП

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ/Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ-

¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡
’ËÒÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 –ÛÏ·‡Ú‡, ‡Á Ë –ÓÌ‡Î‰Ó

‰ÂÚÒÍË ÙËÎÏ /4 ÂÔËÁÓ‰/
15.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: ƒËÒÔÛÚ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.30 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌË ËÁ·ÓË

2021: √Î‡ÒÓ‚ÂÚÂ Ì‡
¡˙Î„‡Ëˇ

20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œËÚ‡È ¡Õ“
21.30 —ÚÛ‰ËÓ ì”≈‘¿ ÀË„‡ ≈‚-

ÓÔ‡î
22.00 ‘ÛÚ·ÓÎ: ŒÎËÏÔË‡ÍÓÒ -

¿ÒÂÌ‡Î, ÒÂ˘‡ ÓÚ 1/
8-ÙËÌ‡ÎËÚÂ Ì‡ ÚÛÌË‡
Ì‡ ”≈‘¿ ìÀË„‡ ≈‚ÓÔ‡î
ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ
¿ÚËÌ‡

00.15 —ÏˇÌ‡ Ì‡ ÏÂÒÚ‡Ú‡
01.15 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
01.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
03.25  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
04.30 œ˙ÚÂÍË /Ô/

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î
21.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.35 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
02.35 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî (Ô)
03.35 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
04.50 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
05.50 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

05.40 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ —ÚÓ-
ˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙  ‡-
‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.38

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.54

16.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆË-

ÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.42

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡Î-
Ì‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.48

21.00 ì¡Ë„‡‰‡ ÕÓ‚ ‰ÓÏî -
ÒÓˆË‡ÎÂÌ ÔÓÂÍÚ, Ò.5

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì ‡ÎËˆËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.8
01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î,

Ò.14 ÂÔ.90
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì¡ÓÊÂÒÚ‚ÂÌÓî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ.24

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

- ¯ÓÛ

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË (Ò˙Ò

ÒÛ·ÚËÚË)

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÒÂË‡Î

21.25 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡.

ìƒÓÍ-ÚÓÍî

22.25 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.05 «‡ 95-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡

¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙ «‡ˆÂÔËÌ.

ì¬Â˜Â ÌÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Ïî

23.55 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.15 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ì”„˛Ï-ÂÍ‡î - ÒÂË‡Î

ОБЛАЧНО, ДЪЖД ОБЛАЧНО, ДЪЖД

11oС 9oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ОБЛАЧНО, СЛАБ СНЯГ

5oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

8oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

12oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË



Гълъбите имат полезрение от 340 градуса.

Последната оцеляла пътничка от „Титаник”
- Милвина Дийн, умира на 31 май 2009 г.
Дамата доживява до 97-годишна възраст.
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
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Международен екип
експерти създаде първа-
та светеща татуировка,
която може да се включ-
ва и изключва, съобщи
“Дейли мейл”. Татуажът
е дело на лондонския
Юнивърсити колидж и
на Италианския техно-
логичен институт. Петпластовият време-
нен татус е с дебелина едва 2,3 микрона,
което е 1/30 от човешкия косъм. Започва
да фосфоресцира със зелена светлина при
напрежение от 8 волта. Миниатюрни
OLED диодчета са интегрирани в уст-
ройството, което залепва за кожата.

Приемът на пет плода и зеленчука на
ден е свързан с по-ниска смъртност и може
да удължи живота на хората. Твърдението
е на група изследователи от Харвардския
университет (САЩ), които публикуваха
изследване в изданието на Американската
сърдечна асоциация - Circulation.

За целите на проучването експертите
са анализирали резултатите от около
66 000 души, наблюдавани от 1984 до
2014 г. Тези хора не са имали сърдечно-
съдови заболявания, рак или диабет в на-
чалото на изследването.

Освен това специалистите проучиха и
данните за приема на плодове и зеленчуци
на почти два милиона възрастни в световен
мащаб, за да намерят модели между диета-
та и дълголетието.

Получените резултати показват, че има
по-малък риск от смъртност, ако се консу-
мират три зеленчукови и две плодови пор-
ции дневно. Над това количество рискът от
заболявания не беше намален и не донесе
допълнителни ползи.

Пет плода и зеленчука на
ден удължават живота

Националният музей за
американската история “Смит-
сониън” придоби флакона от
първата доза ваксина срещу
КОВИД-19, приложена в
САЩ, като част от плана си
да документира глобалната
пандемия и “този необикновен
период, през който премина-
ваме”, съобщи “Асошиейтед
прес”.

От институцията обявиха,
че са се сдобили с флакона и

Вече е факт нова музикална
платформа, която предлага част-
ни онлайн концерти на различни
български изпълнители. Услуга-
та включва 60 минути високока-
чествено виртуално участие на
избрания артист, както и възмож-
ност за разговор с него по време
на шоуто. Към всичко това се
добавя и парти на DJ Dian Solo.
Така клиентът може да получи
два часа ексклузивна музикална
онлайн програма, която се
излъчва само за него и негови
приятели по света.

Концертите са “скрити” и
могат да се гледат от неограни-
чен брой хора по цял свят, кои-
то след заплащане на услугата
получават специален кодиран
линк. Шоуто се излъчва на живо
от виртуалното Deep Zone сту-
дио в София и е подходящо за
частни партита и други специ-
ални поводи.

Онлайн концертите може да
се гледат на смарт телевизор,
лаптоп, телефон, таблет или ви-
део стена.

От www.globalonlinecon-
certs.com фенове от цял свят имат
възможност да намерят своя
любим български изпълнител и
след попълване на заявка да по-
лучат специална оферта за час-
тен онлайн концерт.

За целите на проучването са анализирани хранителните
навици на два милиона възрастни в световен мащаб

В сравнение с хората, които ядат само
две порции плодове и зеленчуци на ден,
при тези с по пет порции рискът от смърт

е с 13% по-нисък по отношение на
сърдечно-съдови заболявания, с 10 на сто
- на ракови болести, и с 35% - на респи-
раторни.

Според резултатите от проучването зе-
лените листни зеленчуци като маруля, спа-
нак или зеле са тези, които имат най-много
предимства в сравнение с други. По същия
начин плодовете и зеленчуците, богати на
бета-каротин и витамин С, като цитрусови
плодове, боровинки или моркови, също са
най-препоръчителни.

Всекидневната консумация на плодове
и зеленчуци е от съществено значение за
предотвратяване на появата на незаразни
болести и те са основните компоненти на
здравословното и балансирано хранене.
Според Световната здравна организация
пренебрегването в диетата на тези храни е
свързано с по-голямо предразположение
към определени заболявания, като на
сърдечно-съдовата система. Затова СЗО
препоръчва приемът на плодове и зеленчу-
ци да е 400 грама на ден, пише DarikNews.

Наши артисти
предлагат
онлайн концерти

Малка част от историята
на пандемията

Флаконът от първата доза ваксина срещу
КОВИД-19 стана музеен експонат

други материали, свързани с
инжектирането на тази първа
доза, по повод отбелязването
на първата годишнина от пан-
демията. Журналистите от
“Асошиейтед прес” получиха
изключителен достъп, за да
видят новопридобитите експо-
нати - флакони, специално
оборудване за транспортира-
не, медицински облекла и
идентификационната карта на
нюйоркската медицинска сес-

тра, която първа в САЩ беше
имунизирана срещу коронави-
руса.

“Искахме експонати, кои-
то разказват цялата история.
Всичко - от медицинските об-
лекла до фризера, в който се
доставят ваксините”, уточни
директорката на музея Антия
Хартиг.

Макар да има множество
дати, свързани с годишнината
от началото на пандемията, от

музея избраха 11 март - деня
през миналата година, когато
Световната здравна организа-
ция обяви глобална пандемия.

Първата светеща
татуировка може
да се изключва
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СНИМКА БГНЕС

Кристиано Роналдо напуска “Алианц Арена”
в Торино разочарован, докато играчите на Порто
се радват въпреки загубата от Ювентус с 2:3

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ЛИГА ЕВРОПА,
1/8-ФИНАЛИ
ПО БНТ 1
22.00 Олимпиакос -
Арсенал
ПО БНТ 3
19.55 Ман Юнайтед - Милан
ПО БТВ ЕКШЪН
19.55 Аякс - Йънг Бойс
22.00 Динамо З - Тотнъм
ПО РИНГ
19.40 Динамо К - Виляреал
22.00 Рома - Шахтьор Д
ПО ДИЕМА СПОРТ
15.30 Миньор Пк - Локо Сф
ПО МАКС СПОРТ 4
2.30 Гуарани - Атлетико
Насионал
ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
13.30 Турнир в Доха (мъже)
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
15.15 Париж - Ница (V етап)
БИАТЛОН
18.20 СК в Нове Место
(спринт, мъже)
ПО ЕВРОСПОРТ 2
ФРИЙСТАЙЛ СКИ
10.50 СП в Алмати
(ски акробатика, отборно)
КОЛОЕЗДЕНЕ
14.30 Тирено -
Адриатико (II етап)

ЦСКА продължи войната срещу
Лудогорец и собственика му Кирил
Домусчиев. От “Армията” обвиниха
шампионите, че са виновни за кашата в
българския футбол и заради клубни
интереси са занулили националния от-
бор. “Червените” защитиха ръководст-
вото на Съдийската комисия, която
според тях се ръководи от спортно-
техническия директор на разградчани
Георги Караманджуков.

“Задкулисният натиск по назнача-
ването на рефери за мачовете на
ЦСКА продължава. Затова и ситуаци-
ята вече ни задължава като клуб да ин-
формираме милионната червена армия
по всички действия на хегемоните на
футбола. Пишман управленците от

Бившият нападател Саша
Антунович е новият спор-
тен директор на Царско
село. Роденият в Косово
сърбин от дълго време е
близо до клуба и е запознат
с обстановката в отбора.
Той ще помага за развитие-
то на Царско село, ще е
ангажиран с подбора и при-
вличането на футболисти,
както и генерално с транс-
ферите в представителния
отбор. Антунович ще има
ангажимент да следи разви-
тието на играчите в Бълга-
рия и в чужбина.

Роден е през 1974 г. в
Прищина, тогава Югосла-
вия, а през 2002 г. пристига
в Спартак Варна и се
превръща във водещ голмай-
стор. Най-дългият период
във футболната му кариера
у нас е между 2004 и 2009
г., когато е част от Локо Сф.
За тима от “Надежда” изиг-
рава 78 мача и вкарва 30
гола, два от които срещу
Рен. Така Локо Сф печели с
2:1 като гост - първа българ-
ска победа във Франция.
Той бе част от Локо Сф при

Националът на България за
Купа “Дейвис” Александър
Лазаров (№551) се класира за
втория кръг на турнира на клей
в Пореч, Хърватия (награден
фонд $15 000). Софиянецът по-
беди на старта №3 в схемата
Вацлав Сафранек (Чех, №349)
със 7:5, 6:4 за 95 минути.

Лазаров на два пъти проби
чеха в първия сет, но Сафра-

нек успяваше да изравни. При
5:5 българинът направи още
един брейк и на собствен сер-
вис затвори сета със 7:5. Във
втората част Лазаров проби
чеха за 3:2 и успя да задържи
преднината си до края.

Във II кръг той ще срещне
по-добрия между Гергели Ма-
дараш (Унг, №825) и Никита
Мащаков (Укр, №618).

Лазаров победи №3
в схемата в Пореч

ЦСКА-Сф пак на
война с Лудогорец
„Червените” подсказаха, че Георги Караманджуков
властва в Съдийската комисия към БФС

т.нар. Изпълком на БФС продължават
да притискат Съдийската комисия. Те
не изневеряват на същността си и го
правят колкото подмолно, толкова и
гадно. А реферите не се оплакват, за-
щото, ако го сторят, ще попаднат като
своя председател под кръстосания
огън на сайтовете на Шефа (б.р. -
Кирил Домусчиев).

Сложете за бос на съдиите доказа-
лия се подмолен деец на конспирация-
та Георги Караманджуков. Направете
го в името на вашето тотално успоко-
ение, въпреки че 16-те подарени рефер-
ски точки отпреди паузата вече ви
свършиха работа и би трябвало да сте
намерили покой.

Хубаво е, че тези, дето ви дадоха

телевизия, бързо си я взеха обратно. В
противен случай от екрана вероятно
щяха да четат присъди като тези от
Народния съд навремето.

Оставете реферите на мира и не се
плашете от извънреден конгрес на БФС.
Не ни пробутвайте вашите хапчета,
лекувайте себе си и ако Сатаната ви
разреши, не опорочавайте поне турни-
ра за купата. И на това само ще сме
благодарни, имайки предвид с кого си
имаме работа. Все пак вие, силните на
деня в Изпълкома, постигнахте непо-
стижимото, като заради измислената си
“национална кауза” пожертвахте наци-
оналния отбор на България. А какво
остава за нас простосмъртните?”, обя-
виха “червените” в клубния си сайт.

Сърбин от Косово стана шеф в Царско село

поредицата от осем мача без
загуба в Европа. След края
на кариерата си Антунович
показва, че има поглед
върху футболистите и по-
мага за някои входящи и
изходящи трансфери в
България.

“Голяма чест и удовол-

ствие е, че г-н Стойне Ма-
нолов, президентът Иво Ан-
дреевски и Любослав Пенев
ми гласуваха доверие за
тази отговорна работа. За-
едно с тях сме вече повече
от година, но сега работата
ми се официализира. Убеден
съм, че хубавите моменти за

Царско село предстоят. Ще
дам всичко от себе си този
отбор да продължи възхо-
дящата линия, която е поел.
Смея да твърдя, че имаме
едни от най-добрите усло-
вия за работа в България”,
каза след назначаването си
Антунович.

РЕЗУЛТАТИ

1/8-финални реванши
Ювентус - ПОРТО

3:2 след прод. (общ ре-
зултат 4:4) 0:1 Оливейра
(19-д) 2:1 Киеза (49 и 63) 2:2 Оливей-
ра (115) 3:2 Рабио (117), ЧК: Тареми
(П-54); БОРУСИЯ Д - Севиля 2:2
(5:4) 2:0 Холанд (35 И 54-д) 2:2 Ен-
Несири (68-д И 90+5).

XX КРЪГ: Монтана -
Ботев Вр 0:1 Ивайлов (50).

 1. À”ƒŒ√Œ–≈÷ 20 15 3 2 47:17 48
 2. ÷— ¿ 20 11 7 2 28:16 40
 3. ÀÓÍÓ œ‰ 20 11 6 3 34:17 39
 4. ¿‰‡ 20 10 8 2 31:19 38
 5. ¡ÂÓÂ 20 9 5 6 34:22 32
 6. ÷— ¿ 1948 20 7 7 6 27:22 28
- - - - - - - - - - - - - - - - -
 7. ◊ÂÌÓ ÏÓÂ 20 7 4 9 23:24 25
 8. ÷‡ÒÍÓ ÒÂÎÓ 20 6 6 8 21:22 24
 9. ÀÂ‚ÒÍË 20 5 6 9 21:20 21
10. ¡ÓÚÂ‚ ¬ 20 5 3 12 22:32 18
 - - - - - - - - - - - - - - - - -
11. ÃÓÌÚ‡Ì‡ 20 4 6 10 18:34 18
12. ¡ÓÚÂ‚ œ‰ 20 3 8 9 20:39 17
13. —Î‡‚Ëˇ 20 4 4 12 14:32 16
14. ≈Ú˙ 20 3 7 10 15:39

XXI КРЪГ, петък, 17.00: Лудого-
рец - Арда; 19.15: Локо Пд - Берое;
събота, 12.00: Славия - Монтана;
14.15: Ботев Пд - ЦСКА 1948; 16.30:
Ботев Вр - Левски; неделя, 17.00:
ЦСКА - Етър; понеделник, 17.30: Чер-
но море - Царско село.

ВТОРА ЛИГА, XXII КРЪГ:
Септември Сф - Хебър 0:1; Струм-

ска слава - Септември Сим 2:0; Пирин
- Лудогорец-2 2:1; Добруджа - Нефто-
химик 3:2; днес, 15.30: Литекс - Локо
ГО; Миньор - Локо Сф; Кариана -
Спортист Св 0:3 (сл).


